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NA POTOVANJE V
TUJINO SKUPAJ Z
ZANESUIVO IN
IZKUŠENO
ZAVAROVALNICO

Sodobni ljudje smo popotniki. Delo in zabava nas vodita v
bližnje in daljne kraje. Spoznavanje tujih dežel in ljudi, odkri-
vanje njihovih običajev... vse to in še kaj so doživetja, ki se za
vedno vtisnejo v spomin.

KAJ PA, ČE NAS V TUJINI,
DALEČ OD DOMA, DOLETI
BOLEZEN ALI NEZG0DA?

0 tem seveda ne razmišljamo radi- pa vendar: včasih se nam
primeri tudi to.

Ker so zdravstvene storitve v tujini navadno povezane z vi-
sokimi stroški, vam svetujemo, da se pred odhodom v tujino
zdravstveno zavarujete. Tako bo vaše potovanje zagotovo še
bolj brezskrbno. VZAJEMNA (zdravstvena zavarovalnica)
vam v sodelovanju z ELVIA, zagotavlja popolno zdravstveno
zavarovanje z medicinsko asistenco na potovanjih v tujini.

KAJ VAM NUDI ZAVAROVANJE?
• plačilo stroškov nujnih zdravstvenih storitev,
• organizacijo in plačilo nujnih zdravstvenih prevozov do

bolnišnice ali klinike,
• plačilo stroškov zdravljenja v bolnišnici ali kliniki,
• plačilo stroškov nujnih zobozdravstvenih storitev, za

odpravo akutnih bolečin,
• organizacijo in plačilo prevozov obolelega ali poškodov-

anega zavarovanca v domovino z zdravniškim sprem-
stvom, če je to potrebno,

• organizacijo in plačilo prevoza umrlega zavarovanca v do-
movino,

• pomoč svojcem obolelega, poškodovanega ali umrlega
zavarovanca (plačilo stroškov bivanja, prevozov, sprem-
stvo mladoletnemu otroku zavarovanca...),

• plačilo stroškov odvetniških storitev
• plačilo stroškov iskanja in reševanja zavarovanca,
• številne druge oblike pomoči, v skladu s pogoji zavarovanja.

EVROPA
Posamično Družinsko Skupinsko (premija na osebo)

Št dni 10-19 oseb 20-49 oseb 50 in več oseb
3 1.045 2.090 732 679 627
5 1.367 2.734 957 889 820
8 1.701 3.402 1.191 1.106 1.021
10 1.806 3.612 1.264 1.174 1.084
15 2.250 4.500 1.575 1.463 1.350
21 2.701 5.402 1.891 1.756 1.621
30 3.601 7.202 2.521 2.341 2.161
60 6.301 12.602 4.411 4.096 3.781
90 9.002 18.004 6.301 5.851 5.401
180 18.432 36.864 12.902 11.981 11.059
365 35.964 71.928 25.175 23.377 21.578

Zavarovalne premije v skladu z 8. členom ZDPZP niso ob-
davčene.

EVROPA: Zajema države Evrope do gorovja Ural in do
južne meje Ruske federacije ter dežele ob Sredozemskem
morju

DRUŽINSKO ZAVAROVANJE: Premija velja za vso družino
(starši in otroci do 21. leta starosti, ki potujejo skupaj).

Zavarovancem, starejšim od 65 let, se pri posamičnem in
skupinskem zavarovanju premija poviša za 50 odstotkov

ZAVAROVALNE VSOTE
• Za stroške zdravstvenih storitev:

- V osnovnem programu in programu s franšizo znaša za-
varovalna vsota za EVROPO 25.000 DEM, za SVET pa
35.000 DEM;
- v višjem programu znaša zavarovalna vsota za EVRO-
PO 40.000 DEM, za SVET pa 60.000 DEM;
- v posebnem programu znaša zavarovalna vsota za
EVROPO 15.000 DEM za zavarovalni primer oziroma
30.000 DEM na polico, za SVET pa 25.000 DEM za za-
varovalni primer oziroma 50.000 DEM na polico.

• Za stroške prevozov v vseh programih znaša zavarovalna
vsota za EVROPO 10.000 DEM, za SVET pa 20.000
DEM, razen višjega programa, kjer znaša zavarovalna vso-
ta za EVROPO 20.000 DEM, za SVET pa 40.000 DEM.

KJE, KDAJ IN KAKO LAHKO
SKLENETE ZAVAROVANJE?
• Na vseh poslovnih enotah in kar 45 zastopstvih Vzajemne

zdravstvene zavarovalnice po vsej Sloveniji in pri poo-
blaščenih turističnih agencijah,

• Kadarkoli pred odhodom v tujino,
• Predložiti morate potni list ali navesti točne podatke: imc

in priimek, rojstni datum, naslov in številko potnega lista.

• VZAJEMNA
zdravstvena zavarovalnica, ti.v,z

Informacije: PE Krško - Bohorlčeva 9, 8270 Krško, tel.: 07/490 24 90
Zastopstvo Brežlce - tel. 07/49 61 251, Zastopstvo Sevnica - tel.: 07/81 41 570

• VZAJEMNA
OELVIA
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UMIRAJOCE MESTO NA URGENCI
Krško je bilo minuli teden, pravzaprav celo

drugo polovico meseca maja v znamenju vrste
dogodkov, ki so bili zanimivi tudi širši javnosti.
Omeniti velja predvsem pomembno razšir-
jeno sejo Sveta pokrajine Posavje v ustanavl-
janju, na kateri so udeleženci razčiščevali in
preverjali dejanske možnosti za začetek gra-
ditve hidroelektrarn na spodnji Savi še v tem
letu, na povabilo Valvasorjevega raziskovalne-
ga centra in Občine Krško so se predstavniki
občin in izobraževalnih organizacij ter gospo-

darstva s podrocja rosavja, Bele Krajme, Dolenjske in Kozjanskega dogovor-
ili za nadaljevanje aktivnosii za ustanovitev Univerze za jugovzhodno Sloveni-
jo, vrhunec pa je bil prejšnji petek, ko je na otvoritev belilnice v tovarni Vipap
Videm prišel predsednik češke vlade z mnogimi drugimi gosti. Kljub temu je
tako v kraju samem, kot v regiji in širšem prostoru največ pozornosti vzbudila
(ne)pričakovana pobuda za razdelitev občine Krško na več manjših občin.
Občinski svetniški »konzilij« (ki resnici na Ijubo premore tudi najmanj enega
zdravnika, eno medicinsko sestro in doktorja veterine) naj bi namreč kar se da
hitro ukrepal in upošteval diagnozo (dežurnih) poznavalcev zdravstvene slike
občinskega središča, ki naj bi bilo takorekoč v zadnjih izdihljajih (»Krško je
mrtvo mesto!«, op.p.) in zato nujno potrebno rešilnega kirurškega posega.

Glede na sestavo in razprave skupine pobudnikov bi lahko tudi verjeli, da
gre za povsem dobrohotno iniciativo v glavnem upokojenih, a še vedno
živahnih, tudi precej izkušenih ljudi, ki pa se v tern obdobju življenja pač na-
jbolj zanimajo za stezice, parke, sprehajališča in tudi osvetlitev ulic. Zanimi-
vo je, da (vsaj zaenkrat) ne omenjajo problemov mestnega vandalizma, mla-
dostniškega prestopništva, nasilja in drog v osnovnih šolah, socialnih in bi-
vanjskih problemov v najbolj urbanih predelih mesta, ki jim miadi z ulice že
pravijo Bronx,...

Če gre pobudnikom delitve res za ureditev mesta, za kvaliteto življenja
(tudi to si različno razlagamo, kajne?), bi se zadeve morali lotiti širše in pra-
vočasno, če pa gre za kaj drugega, kar nima veliko opraviti s samim mestoni
in njegovimi prebivalci, je pristop pobudnikov in njihovih (političnih) botrov
toliko bolj nerazumljiv. Cemu sta glavna protagonista - izkušeni podjetnik z
mednarodnimi referencami in politik državnega formata, oba sta se res
dokazala predvsem v prejšnjem sistemu, a tudi v zdajšnjem nista brez uspe-
ha na svojih področjih, pristopila k stvari tako amatersko, kakor se take
zadeve ne bi lotilo dandanes niti kako podeželsko društvo mladih.

Po marsikaterem znamenju pa se v zavetrju omenjene skupine skrivajo
sevedä povsem drugi, tehtnejši in konkretnejših interesi. Ne le ozko politič-
ni, pač pa tudi kvazipodjetniški, ki jim spremembe že davno niso všeč, a so
zaradi slabega kadrovanja tako v lastnih vrstah kot pri pomembnejših
lokalnih volitvah in odločitvah, očitno zaradi slabega poznavanja (novih)
razmer, stavili na napačne konje. In če so v predhodnem obdobju kljub temu
še uspevali nekako v senci uresničevati številne in ne tako nedolžne interese,
so jih iz meseca v mesec bolj natrgane povezave, prisilile, da poiščejo ali se
oprimejo vsake možne rešitve. Tako je bila tudi omenjena pobuda po svoje
dobrodošla in v začetku dovolj dobra: le malo je manjkalo pa bi na njena
jadra prilepili tudi svoj logotip.

Ko je bilo že po nekaj dneh jasno, da zadeva ne bo dobila (medijskega)
vetra in da grozi celo nasprotni veter, ki bi polomil vse, ki so kaj imeli pri tem,
so se poskrili v podpalubje in očitno tudi svetovali jadralcem naj pospravijo
jadra, kolikor se le da. A morje je že vznemirjeno, barka ali karkoli že je,
plava dalje in tudi drugi se poskušajo pomeriti v tej regati, katere cilj in smisel
vidi vsak po svoje, a tekmovati bi zdaj želeli vsi. Če bo te dni na hitrö razbur-
kano morje spraznilo zatohla pristanišča, umazanijo in odpadke, predvsem
pa zbistrilo obzorje, da bo videti, kdo je kapetan in kdo so mornarji, pred-
vsem pa pod čigavo zastavo plujejo, bo navsezadnje za vse nas in za prihod-
nost našega okolja tudi ta pobuda več kot koristna. Kajti marsikaj in marsik-
do v tem mestu potrebuje transfuzijo sprememb in zato morda tudi nekoliko
(podeželskega) vetra svežih idej in zdravega optimizma ne bi bilo odveč!

Urednik.

STOLI, STOLČKI...
Stoli so prav gotovo najbolj uporabljani

kosi pohištva, tako doma kot v službi, zato ni
čudno, da jih je vzel za motiv in navdih tudi
umetnik, ki je pred leti ustvarjal v čudovitem
okolju pod Gorjanci, v kostanjeviški Formi
vivi. Stoli pa so tudi simbol položaja v
družbi, v politiki in gospodarstvu, nekoč so
se imenovali tudi (pre)stoli. Koliko vidnih
in nevidnih, odkritih ali zahrbtnih dejanj
so že povzročile želje po čim pomembnejših
stolih in stolčkih!(Foto:S.Mavsar)
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DARILO PODJETJA NUMIP
KRŠKI KNJIŽNICI

V četrtek, 10.maja, je bila v Valva-
sorjevi knjkižnici Kfško slovesnost,
na kateri je podjetje NUMIP d.o.o. iz
Krškega knjižnici podarilo faksimile
knjige J.W.Valvasorja: Topografija
Kranjske, skicna knjiga 1678 -79.
Svečano noto je dogodku z glasben-
im programom dodal kvartet klarine-
tov »CLARINOVA«, udeležila pa sta
se ga tudi župan občine Krško Franci
Bogovič in državni sekretar na minis-
trstvu za kulturo Ciril Baškovič. Sku-
paj s člani sveta Valvasorjeve knjiž-
nice so se po svečanem dogodku po-
govorili tudi o možnostih reševanja
prostorske stiske in pomanjkanja ka-
drov, s katerim se srečuje ta ustano-
va. Navedeno potrjuje podatek, da se
je od vselitve v prostore kapucinskega
samostana (v dobrem desetletju)
obisk krške knjižnice povečal za 551
odstotkov, izposoja knjižničnega
gradiva pa za 468 odstotkov.

Direktor Numipa Stane Zorko in
direktorica knjižnice Ida Mertiar.

6.BREŽIŠKI SEJEM OBRTI
V petek, 11 .maja, so v Brežicah

odprli tridnevni tradicionalni sejem
obrti in podjetništva, na katerem je
razstavljalo okoli 70 razstavljalcev iz

naše države, poleg njih so sodelovali
tudi obrtniki iz obrtnega združenja
Zaprešič, dvodnevno sejemsko pr-
ireditev pa so spremljali tudi posveti
in predstavitve, kot je denimo pred-
stavitev novega potnega lista, razgo-
vor o možnostih in problemih pri raz-
voju drobnega gospodarstva, pred-
stavitev možnosti za reševanje prob-
lematike prevoznikov, posvet Javno
delo ali koristno s koristim ipd. (na
sliki posnetek z otvoritve sejma).

NA SVETU POKRAJINE 0
GRADNJI HIDROELEKTRARN

V krškem kulturnem domu je bila
21. maja razširjena seja Sveta pokra-
jine Posavje v ustanavljanju, na kateri
so bile najpomembnejše in najzan-
imivejše točke v zvezi s pripravo
izgradnje verige hidroelektrarn na
spodnji Savi. Kljubzanimivih uvodnim
prispevkom, kot so bili: predstavitev
novelirane predinvesticijske zasnove
za celotno verigo HE na spodnji Savi,
predstavitev sklepov Vlade RS in nad-
aljnjih aktivnosti v zvezi z izgradnjo
verige HE na spodnji Savi, predstav-
itev trenutne situacije projekta ter HE
na spodnji Savi in Posavje je razprava

• pokazala, da še vedno niso odpravl-
jene vse dileme glede dejanskega

začetka gradnje. V ozadju priprav na
ta drugi največji slovenski projekt (za
avtocestami) namreč potekajo siloviti
boji med različnimi političnimi in lo-
bističnimi skupinami, ki si pri tern
mega projektu skušajo zagotoviti čim
večji vpKv, ne da bi se pri tern kaj prida
ozirale na skupne interese regije ali
države. Na seji so sprejeli kar nekaj
sklepov, v katerih pa posavske občine
zahtevajo, naj se najnovejši sklepi
vlade uresničujejo po napovedani di-
namiki, Posavju pa se zagotovi us-
trezen položaj pri sprejemanju naj-
pomembnejših odločitev in kasneje
tudi čim večji deležpri izvajanju del. Po
seji je župan Bogovič izročil priložno-
stno darilo nekdanjemu članu Sveta
posavskih občin Vaientinu Dvojmoču
(na sliki spodaj).

SRECANJE ELEKTROTEHNIKOV SLOVENME
Elektrotehniško društvo Posavje je kot član krovne organizacije Elektrote-

hniške zveze Slovenije (EZS) v mesecu aprilu (20. in 21.) gostilo XVIII.
strokovno srečanje elektrotehnikov Slovenije. Udeležence srečanja sta ob
prihodu v Krško pozdravila predsednik el. društva Posavje mag. Vinko
Volčanjk in župan Občine Krško g. Franci Bogovič. Sledila je predstavitev
delovanja Nuklearne elektrarne Krško, po ogledu in kosilu so se gosti napo-
tili vTerme Čatež, kjer so imeli redni zbor in posvetovanje. V uvodnem delu je
dipl. inž. Janez Kern predstavil gradnjo RTP Krško 400/110 kV. Drugi del
srečanja je bil namenjen predstavitvi naših krajev. Tako so si udeleženci
naslednji dan ogledali in spoznali utrip mesta Kostanjevice na Krki in njene
okolice, Cisterijanski samostan in Galerijo Božidarja Jakca.

OSTRELIČ IMEN0VAN ZA
V.D. DIREKTORJA MC

KRŠK0
Po vročih polemikah in razpravah v

preteklih dveh mesecih okoli imeno-
vanja vršilca dolžnosti direktorja jav-
nega zavoda Mladinski center (MC)
Krško je slednjega (po neuspelem
poskusu imenovanja v mesecu mar-
cu) krški OS včeraj vendarle imenov-

al. Do imenovanja direktorja j.z. MC
oz.najdlje za obdobje enega leta, bo
to funkcijo opravljal 24-letni Robert
Ostrelič, univ. dipl.politolog, ki jetre-
nutno zaposlen kot pripravnik v odd-
elku za družbene dejavnosti občinske
uprave Občine Krško. Ostrelič se bo
posvetil v prvi vrsti postopkom regis-
tracije zavoda in njegove legalizacije
ter programskim usmeritvam delo-
vanja MC Krško, da bo le-ta (po iz-
praznitvi prostorov) lahko zaživel na
lokaciji Dijaškega doma v Krškem.

BOUŠI P0G0JI ZA 2 8
VAROVANCEV VDC SEVNICA

V Sevnici so v petek, 11 .maja, ob
11 .uri, odprli na Cankarjevi ulici 1
nove prostore VDC Sevnica. 28
varovancev te enote, njihove svojce
ter tamkaj zaposlene so pozdravili in
pospremili v nove prostore župan
občine Sevnica Kristijan Jane, pred-
sednica tamkajšnjega društva Sožitje
Berta Logar, direktorica VDC Krško
Lidija Žnideršič in minister za delo,
družino in socialne zadeve, dr. Vlado
Dimovski.

USPEŠNO IZVAJANJE
JAVNIH DEL V POSAVJU
V prostorih brežiške osnovne sole

je bila v okviru obsejemskih dejavnos-
ti okrogla miza, na kateri so pred-
stavniki Zavoda za zaposlovanje iz
OESevnica in izpodjetjaB&Zd.o.o.
predstavili stanje na področju izva-
janja javnih del v posavskih občinah,
predstavniki zavodov, društev in or-
ganizacij pa so spregovorili o izkušn-
jah z izvajanjem programov javnih del
ter öpozorili na probleme, s katerimi
se srečujejo pri tern. Ob tej priložno-
sti so predsedniku Turistično-hor-
tikulturnega društva Zdole Danielu
Novaku izročili priznanje za sodelo-
vanje in angažiranje pri realizaciji
programov javnih del na področju tur-
izma, še posebno pri pripravi in iz-
vedbi štirih pohodniških poti v KS
Zdole.

NUŠA SI JE NA DANSKEM
PRIPELA SEDMO MESTO
Krajevna skupnost Artiče in društ- •

va iz te krajevne skupnosti so v tamka-
jšnjem prosvetnem domu pripravili
veličastne sprejem za svojo krajanko
- pevko Nušo Derenda, ki nam je na
sobotnem tekmovanju Eurosong
2001 pripela zelo dobro 7. mesto,

ObžofniK D
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predvsem pa ponesla ime svojega
kraja in države v svet.

KOMISIJA OCENILA SPOM-
LADANSKO POZEBO

Po dvakratnem ogledu nastale
škode po pomladanski pozebi na sad-
nih vrstah, vinogradih in vrtninah, je
po oceni Komisije za elementarne
nesreče občine Krško najhujšo škodo
opaziti v intenzivnih nasadih breskev,
ki so prizadeli med 80-90 ödstotki,
nasadi hrušk do 90%, jablan do 70%,
jagod do 50%, zgodnji krompir med
25-30%, po prvih ocenah pa je naj-
manjša škoda v vinogradih, ti so
prizadeti do 25%. Ekstenzivnih nas-
adov komisija ni ocenjevala, saj so
nekatere sadne vrste v začetni fazi
cvetenja, končno oceno škode po
spomladanski pozebi pa bo komisija
podala v mesecu juniju.

EKIPNO ZLATO ZA RAIN
Deklice B-programa Gimnas-

tičnega društva Rain Krško so
13.maja v Rušah na državnem prven-
stvu v ženski športni gimnastiki v B-
programu Gimnaslične zveze Slov-
enije osvojile v postavi Bregar,
Močivnik in Štus, ekipni naslov drža-
vnih prvakinj. V posamičnem mnogo-
boju je Vesna Bregar osvojila 3.mes-
to, Nika Močivnik 6.mesto in Urška
Šlus 7.mesto. V finalu po posa-
meznik orodjih, na bradlji, je Urška
Štus z osvojenim 3.mesto prejela
bronasto medaljo, nastopila pa usp-
ešno ludi na ostalih orodjih, v
preskoku je bila 5., na gredi 6., v
parterju pa je osvojila 4.mesto.

ODPRTE KOPRSKE TERME
Delniška družba Terme Čatež je

15. maja v Kopru odprla prenovljen
hotel Žusterna z enim apartmajem,
115 dvoposteljnimi sobami, paviljon
s 16 sobami, garažno hišo in 3100
m2 površin za rekreacijo, sport in za-
bavo.

DOBRODELNA PRIREDITEV
BREŽIŠKEGA VRTCA

MAVRICA
V vrtcu Mavrica v Brežicah,,kjer

pretežni del dneva preživi okoli 400
otrok iz mesta, so se odločili, da bodo
z obnovo igrišča ob vrtcu izboljšali
pogoje za bivanje otrok na prostem.
Igrišče nameravajo v Brežicah
opremiti z novimi igrali, z visoko

ograjo pa ga bodo tudi ograditi, saj
bodo le tako preprečijo vstop nepov-
abljenim gostom, ki se tamkaj zbirajo
v večernih in poznih nočnih urah. Ker
za ureditev igrišča potrebujejo po
izračunih 7 milijonov SIT, so se s
prošnjo za denarno pomoč že obrnili
na podjetja in različne ustanove, v ta
natnen pa organizirajo tudi dobrodel-
no prireditev »Povezani med seboj
smo tudi šibki močni«, ki je potekala
24.maja ob brežiškem Prosvetnem
domu.

ZA NOVO ŠOLSKO LETO V
POSAVJU LE 50

KADROVSKIH ŠTIPENDIJ
Po podatkih Zavoda za zaposlo-

vanje - Območna enota Sevnica so
organizacije in podjetja v Posavju za
novo šolsko leto razpisale skupno 50
štipendij, kar je le ena več kot prejšn-
je šolsko leto (49). V brežiški občini
so razpisane samo 4 štipendije (3
Gozdno gospodarstvo, 1 Upravna
enota Brežice), na področju sevniške
občine je razpisanih 12 štipendij, na-
jveč pa so jih razpisale krške orga-
nizacije in podjetja, in sicer 34, od
tega kar 27 Nuklearna elektrarna
Krško. Od omenjenih štipendij jih bo
dijakom, predvsem za strojništvo in
elektrotehniko, namenjeno 33, štu-
dentom, predvsem za naravoslovne
in tehniške študije pa 17 štipendij.

BREŽIŠKI ŽUPAN SPREJEL
DR. POČKARJEVO

V ponedeljek, 21. maja, je brežiški
župan Vladislav Deržič v poročni
dvorani Posavskega muzeja na krajši
slovesnosti sprejel dr. Ivanko Počkar.
Počakarjeva »je s svojo disertacijo
Rokodelci in obrtniki v Brežicah od
sredine 19. stoletja do 2. svetovne
vojne omogočila predstavitev tega
področja dejavnosti brežiških obča-
nov širši strokovni in drugi javnosti«.

*%»%•%%*«»%%%*%»%%%%

I Vsak dan, \
l vsakih 24 ur j
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^ R U G I LEPOTNI
IZBOR ZA MISS

1 POSAVJA
Agencija Lukec KrŠko prireja v

petek, 1. junija, ob 20.00 uri v Hotelu
Sremič Krško 2. uradni regionalni lep-
otni izbor Miss Posavja za Miss Slov-
enije. V programu bodo poleg kandi-
datk in aktualne Miss Slovenije Maše
Mere sodelovali šeNuša Derenda, Mi-
ran Rudan, večkratna državna prvaka
v stepu Vesna Vučajnk in Sebastijan
Vodlan, mednarodni duet Sanja Cer-
jak in Unaldin Keskinovič in ptesno
giasbeni duet AL. Po izboru bo za za-
bavo in pies skrbel vse bolj uveljavljeni
Duet Platin iz Maribora, ki ste si ga
lahko ogledali tudi na naslovnici. Na
zgornji sliki pa je drugouvrščena z lan-
skega tekmovanja - Maja Mavser iz
KrŠkega. Vstopnice za to enkratno pr-
ireditev si lahko rezervirate v Hotelu
SremiČ po 1.500,00 SIT v pred-
prodaji in na dan prireditve po
2.000,00 SIT.

Olavni pokrovitelj izbora je Elektro
Štefanič iz BreŽic. Sponzorji so Obči-
na Krško, Občina Sevnica, ObČina
Brežice, Avtodom Senovo, Zavarov-
alnica Triglav Krško, Cvetličarna Tina
Brežice,Opcija Brežice, Vulkanizerst-
vo Lukež Brežice.Hotel Sremič, Piz-
zerija Pajek KrŠko,. Posavski plesni
klub Lukec Krško.Terme Olimia

„ Podčetrtek, Trgpvina Ena A Leskovec
pri Krškem. Medijska sponzorja
Posavski Obzornik in Radio Krško.

IGRE BREZ MEJA V BRESTANICI
Brestaniški osnovnošolci in na tamkajšnji šoli zaposleni delavci so s skup-

ni močmi poskrbeli, da je 25.maj izzvenel ne le kot obeležje Dneva šole,
temveČ tudi kot dan mladosti in radosti, saj so tega dne organiziraii prave
pravcate igre brez meja, ki niso ne po kostumografiji ne po domiselnosti
veliko zaostajale za videnirai po TV. Poleg ekip učencev iz vseh räzredov so
tekmovale tudi ekipe učiteljev, mamic in očetov, vsi skupaj pa so se po
končanem tekmovalnem popoldnevu poveseHli tudi na glasbeno obarvani

izabavi, ki jo je organiziralo DPM Brestanica. (foto: B. Mavsar)

B ObždrhiK
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ČEŠKI DAN V KRŠKEM
V četrtek, 24. maja in petelc, 25. maja, je bila v Sloveniji na obisku močna vladna in gospodarska delegacija Republike Češke
pod vodstvom ministrskega predsednika Miloša Zemana. V okviru tega obiska je prvi dan predsednika Zemana na Brdu sprejel
predsednik slovenske vlade Janez Drnovšek, v Portorožu pa tudi predsednik države Milan Kučan. Naslednji dan pa je bil v celoti
namenjen obisku češke delegacije v Krškem.

Na Občini Krško pri
županu in sodelavcih

Češki premier Miloš Zeman je v spremstvu slov-
enske ministrice Teje Petrin svoj obisk v krški obči-
ni začel dopoldne z obiskom na sedežu Občine
Krško. Po prihodu na dvorišče pred občinsko
zgradbo je župan Bogovič najprej pozdravil gos-
titeijico delegacije Republike Češke gospo Hy-
baškovo, ki je županu predstavila gospoda Zema-
na in njegove sodelavce. Pri vhodu v prostore
občine sta člana Folklorne skupine Senovo pos-
tregla goste s suhim sadjem, ajdovo potico in
slivovko, ki jih je pripravila Kmetijska svetovalna
služba Krško.

Srečanje se je nadaljevalo v sejni sobi E, kjer je
po uvodnih pozdravih in predstavitvah sodelujočih
župan Bogovič na kratko opisal občino Krško,
zgodovino in sedanjost Krškega ter poudaril do-
bro sodelovanje s podjetjem VIPAP in še posebno
z njegovim direktorjem Kettnerjem, za kar bo ta
ob letošnjem občinskem prazniku po sklepu občin-
skega sveta prejel priznanje občine Krško za leto
2001. Župan Bogovič se je visokemu gostu zahva-
Hl za cast, ki jo je s svojim obiskom namenil občini
in njemu osebno ter izrazil prepričanje, da bo s tern
omogočeno še boljše sodelovanje med občino in
podjetjem Vipap ter med posavskim in češkim gos-

podarstvom.
Predsednik Zeman se je zahvalil županu za

sprejem in še posebej za korektno sodelovanje
občine s češkim podjetjem in v zvezi s tem dejal:
»Visoko cenim vaš posluh za industrijski razvoj in
podjetnost, ki ju izkazujete pri vodenju občine, in
to ne samo zaradi sodelovanja s tovarno VIPAP,
ampak še posebno zato, ker imate urejene in do-
bre odnose tudi z jedrsko elektrarno, kar, kakor
vemo iz lastnih izkušenj in dogajanj v soseščini, ni-
kakor ni vedno lahko in enostavno.« Zeman je de-
jal, da po pogovorih v Ljubljani pričakuje, da bodo
kmalu podpisani dogovori, ki bodo omogočili nad-
aljevanje investicij v tovarni VIPAP, s tem pa bo
poleg uspešnega delovanja in poslovanja tovarne
omogočeno tudi njeno nadaljnje vlaganje v okolje.

Direktor Kettner je premiera na kratko seznanil
z učinki sedanjih posodobitev in pohvalil sodelo-
vanje z občino, oba z županom pa sta poudarila
tudi (posredniško) vlogo veleposlanice Hybask-

Vdelegacgi Republike Češke, kije obiskala sedet občine, so bili poleg premiera Miloša Zemana tudi
veleposlanica Republike češke v Republiki Sloveniji Jana Hybaskova, prvi namestnik ministra za evrop-
skezadeve, minister za gospodarstvo, minister za finance ter drugi sodelavci, v imenu Republike Slov-
enijeje češkegapremiera spremljala ministrica za gospodarstvo Tea Petrin, v imenu Občine Krškopa so
goste pozdravili poleg iupana Francija Bogoviča tudipodiupan Andrej B&ič, direktor občinske uprave
Franc Glinšek, ter vodja oddelka za urejanje prostora in varstvo okolja Vojko Sotošek, v imenu tovarne
VIPAP pa seje obiska udels.ilpredsednik uprave in direktor Oldrich Kettner.

Dobrodoslica pred obänsko stsvbo

ObzSfniK E l



k 42, mil 2001 sodeiovanje

ove. Ta je med drugim povedala, da je bilo Krško
prva slovenska občina, ki jo je leta 1997 obiskala
kot nova veleposlanica. Veseli jo, da je po začetnih
problemih in težavah sodeiovanje dobro steklo in
da se vsi skupaj lahko nadejajo novih uspehov, saj
bo investicija v Krškem zgled novim češkim vla-
ganjemvSloveniji.

Pred odhodom sta si premier in župan izmenja-
la priložnostni darili, visoki gost pa se je tudi vpisal
v knjigo obiskov častnih in pomembnih gostov.
Sledilo je tudi skupinsko fotografiranje na vhodu v
občinsko zgradbo.

Na otvoritvi nove belilnice
v tovarni VIPAP Videm

Po obisku občine je kolona avtomobilov s
spremstvom odhitela na levi breg Save, kjer se je
ob 11. uri začela svečanost ob otvoritvi nove be-
lilnice celuloze. Otvoritve se je poleg predsednika
češke vlade Miloša Zemana in njegovega spremst-
va ter delegacije čeških gospodarstvenikov
udeležilo veliko sedanjih in nekdanjih vodilnih
delavcev tovarne, predstavniki občinske uprave in
upravne enote, poslanci, bankirji, dobavitelji
opreme in mnogi drugi. Ministrici Teji Petrin se je
s slovenske strani pridružil minister za okolje Jan-
ez Kopač, med vidnejšimi gosti pa je bil tudi vele-
poslanik Švedske v Sloveniji John Chryster 01-
lander

0 investiciji in novi pridobitvi je zbranim spre-
govoril predsednik uprave in direktor podjetja Vi-
pap Oldrich Ketther, ki je«rned drugim dejal, da z
belilnico podjetje nadaljuje uresničevanje mod-
ernizacije tovarne na področju ekologije, kakor je
bilo dogovorjeno med tovarno in slovenska
državo. Sirše obveznosti vlagatelja so vezane na
narodno gospodarski interes pri proizvodnji celu-
loze in papirja, sanacijo okolju neprijazne proiz-
vodnje pa bodo uresničili po programu naložb do
leta 2006. Kettner je tudi navedel nekaj večjih
dosežkov, kot so posodobitve papirnih strojev, na-
bava rezalnika papirja ter že omenjena belilnica.
Te naložbe so bile potrebne tudi zato, da bi se lah-
ko prilagodili zahtevam evropskega trga. Kljub
večletnim izgubam so v lansko poslovno leto sto-
pili prepričani, da bo takšna strategija družbe
začela prinašati prve rezultate in tako je tudi bilo,
saj so dosegli dobiček v višini nekaj nad 22 mili-
jonov mark, ves prihodek pa se je v primerjavi z
letom 1999 povečal za 37 odstotkov. Finančno
plat so izpeljali z visoko udeležbo lastnih sredstev,
druga sredstva pa so ob jamstvu čeških bank najeli
pri slovenskih bankah, pri čemer je investicijska
vrednost nove belilnice znašala nekaj manj kot 39
milijonov mark.

Na svečanosti so spregovorili tudi ministrica
Teja Petrinova, veleposlanik Ollander, veleposlan-
ica Hybaskova in ministrski predsednik Zeman, ki
je tako kot že prej na občini poudaril pomen pri-
jateljstva in medsebojnega zaupanja, ki je nujno za
dobro gospodarsko sodeiovanje.

Na pogovorih in kosilu v
hotelu Sremič

Medtem ko se je predsednik češke vlade Zeman
po odhodu iz Vipap Vidma mudil na obisku v jedrs-
ki elektrarni Krško, so se v zeleni dvorani krškega
hotela Sremič v organizaciji posavske območne
gospodarske zbornice srečali češki in posavski
gospodarstveniki. V uvodnem delu sta goste
pozdravila predsednik UO zbornice Drago Fabjan
in direktor Marjan Šunta, ki je tudi predstavil
nekatere splošne značilnosti in pogoje gospodar-
jenja v Posavju. Na srečanju so sodelovali direk-
torji oz. vodilni delavci naslednjih družb domačih
družb: Savaprojekt Krško, Numip Krško, Pohišt-
vo Brežice, I.H.S. Krško, Stilles Sevnica, Kostak
Krško, TE Brestanica, CBT Krško, Evrosad Krš-
ko, Novoles - Bor Krško, TIPS Krško, Hermes
Krško in Regijski pospeševalni center Posavje. Po
predstavitvah udeležencev so sledili neposredni
stiki in razgovori med za sodeiovanje zainteresira-
nimi podjetniki.

Popoldne so v klubski sobi hotela potekali zakl-
jučni pogovori g. Zemana z ministrico Petrinovo in
ostalimi sodelavci, nato pa so udeleženci imeli ko-
silo v restavraciji krškega hotela Sremič. Osebje,
ki ima z visokimi protokolarnimi obiski sicer veliko
izkušenj, zadnja leta pa žal (pre)malo podobnih
priložnosti, je v sodelovanju z ustreznimi službami
tovarne VIPAP in državnega protokola, poskrbe-
lo, da je obisk potekal na ustreznem nivoju. Še več,
za svoje delo so prejeli pohvale s strani vseh orga-
nizatorjev, za kulinariko pa ob odhodu tudi osebno
priznanje premiera Zemana. Kakor smo lahko
slišali, je tako po mnenju gostov kot gostiteljev
»češki« dan v Krškem lepo uspel, zato je upati, da
bodo pozitivne posledice dogovorov in novih zn-
anstev čim bolj koristne. Ob tem najbrž ni odveč
zapisati, da bi si takih, vsestransko koristnih do-
godkov želeli v tej dolini še več, za kaj takega pa si
bodo morali najbrž še bolj prizadevati naši politiki
in gospodarstveniki ter njihovi prijatelji v glavnem
mestu. (S.M.)

Napocll Je slavnostnl tranutak - Oldrich Kettner, Tea Petrin In MHoS Zeman

Med posvetom če&lh In posavsklh gospodarstvenikov Wrektortca hotela Sramlč Mojca Dostal in direktor Vknpa
sta p n M a h pradaeMka Zemana po ogtodu NE Krfto
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Obiskali smo podjetje - ELMONT

PRI REMONTU V JEDRSKI ELEKTRARNI
Po 327 dneh neprekinjenega obratovanja so 8.maja izklopili jedrsko elektrarno v Krškem in pričeli z rednim letnim remontom, ki
ga bodo predvidoma zaključili 18.junija s ponovno sinhronizacijo elektrarne v elektroenergetsko omrežje. V 40 dnevnem remon-
tu bodo v nuklearki ob standardnih aktivnostih, kot so menjava goriva, obsežni programi vzdrževanja in preverjanja opreme,
izvedli tudi nekatera večja dela, kot so menjava zatičev vodil kontrolnih palic, menjava regenerativnega izmenjevaica, izmenjava'
energetskega transformatorja, pregled in menjava delov reaktorske črpalke, rekonstrukcija hladilnega stolpa, izvlek sonde iz
reaktorske posode in številne modifikacije na sistemih.

Pri vzdrževalnih delih v jedrski ele-
ktrarni poleg delavcev same elek-
trarne vedno sodeluje tudi nekaj sto
delavcev drugih podjetij, ki so special-
izirana za posamezna dela. Eno na-
jbolj izkušenih je prav gotovo Elmont
d.o.o. iz Krškega, ki je lani v sklopu
zamenjave uparjalnikov v NEK med
drugim skupaj s podjetjem ABB-AL-
STOM izvedlo večjo modifikacijo in-
strumentacijske, regulacijske in
zaščitne opreme. Ob obisku v elek-
trarni nas je sprejel namestnik direk-
torja Ivan Čolak, ki nam je predstavil
nekaj sodelavcev in najpomembnejša
dela, ki jih opravljajo.

V okviru letošnjih vzdrževalnih del v
nuklearki Elmontovci in njihovi
sodelavci opravljajo dela na daljno-
vodih, dieselgeneratorju, v stikališču,
največ pozornosti pa velja letos mod-

ernizaciji oz. kar zamenjavi glavnega
transformatorja GTI, kigaje nuklear-
ki dobavila francoska firma Schneider.
Potreba po zamenjavi je nastala zaradi
večje moči elektrarne, ki jo je ta doseg-
la z lanskoletno zamenjavo uparjalnik-
ov. Kot pri večini vzdrževalnih del v
jedrski elektrarni tudi pri tej zamenjavi
sodeluje več izvajalcev, vsi pa delajo
pod nadzorom in koordinacijo strok-
ovnjakov NE Krško. Tudi za ta poseg
so se morali delavci Elmonta posebej
pripravljati, nekaj jih je celo odšlo na
izobraževanje k proizvajalcu opreme v
Francijo. »Že več kot leto prej smo se
pripravljali za to delo,« pravi Čolak in
dodaja, da izobraževanju posvečajo
tudi sicer veliko pozornosti.Vsak
delavec mora letno opraviti najmanj tri
dodatne tečaje, stalno pa morajo
skrbeti za kakovost opreme, s katero

delajo. Vzporedno z izvajanjem del na
objektih ekipa inženirjev in tehnikov
spremlja dejansko izvedeno stanje,
kar omogoča, da je vsak trenutek mog-
oče ugotoviti, kako dela napredujejo in
ostanejo dokumentirana v skladu z
zahtevnimi standardi kvalitete.

Istočasno poteka modernizacija
varovalne ograje, ki jo bodo opravili v
dveh letih, opravljajo zaščito na 400
kV stikališču , polje Zagreb in sode-
lujejo pri nekaterih modifikacijskih
delih tudi znotraj reaktorske zgradbe.
H koncu gre modernizacija vhodnega
objekta, pri katerem so Elmontovci
opravili kompletno elektroinstalacijo
in razsvetljavo. V podjetju prevladuje-
jo kadri, ki imajo dolgoletne izkušnje z
delom v jedrski elektrarni, veliko po-
zornosti pa posvečajo tudi usposabl-
janju in šolanju mladih kadrov, saj bo
le tako zagotovljeno povečanje obse-
ga poslovanja in nadaljnji razvoj pod-
jetja. Elmont ima pri remontnih delih v
nuklearki angažiranih okoli 45 delav-
cev, ostali pa so zaposleni pri drugih
delih, ki tečejo preko celega leta. Za
letošnja dela so dodatno angažirali
tudi nekaj nezaposlenih delavcev z
Zavoda za zaposlovanje in enega
kooperanta.

Po besedah namestnika direktorja
Ivana Čolaka predstavljajo dela v
jedrski elektrarni za podjetje okoli 40
odstotkov letne realizacije in hkrati
dodaja: »V podjetju Elmont se dobro
zavedamo, da je poleg samega dela na
tako zahtevnem objektu zelo pomem-
bno tudi znanje in izkušnje, ki jih iz leta
v leto pridobivamo. Te lahko s pridom
uporabimo tudi na drugih zahtevnih
domačih objektih, upamo pa tudi, da
bomo v sodelovanju z inženiringom
nuklearke in drugimi podjetji, kot sta
vsekakor Numip in Qtechna, te refer-
ence lahko izkoristili tudi v tujini, saj že
preverjamo možnosti za delo na
podobnih objektih v Španiji in v drugih
državah.« (S.M.)
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Obiskali smo podjetje Begrad - na gradbišču

novega zdravstvenega doma
Dolgo načrtovana in težko pričakovana gradnja novega zdravstvenega doma v Krškem se je začela 27.

oktobra lani s podpisom pogodbe med investitorjem Občino Krško in na javnem razpisu izbranim izva-

jalcem podjetjem Begrad d.d. Glede na sprejeti plan izgradnje in financiranja naj bi bil objekt zgrajen in

opremljen do konca naslednjega leta, tako da bi Zdravstveni dorn v letu 2003 že lahko redno obratoval

v novih prostorih. Ker nas je zanimalo, kako napredujejo dela na objektu, ki je trenutno največja investici-

ja krške občine, smo se odpravili kar na gradbišče, ki se nahaja ob cesti proti Leskovcu, med Mercator-

jevim nakupovalnim centrom in novim dializnim centrom.

Ob prihodu nas je prijazno sprejel
Jože Butala, vodja tega gradbišča, ki
nas je v lepem sončnem majskem
dnevu pospremil okoli zgradbe, ki se
tačas 22 dviga blizu svoje končne
višine. Betonske konstrukcijske ele-
mente so namreč že postavljali nad
ploščo drugega nadstropja, tako da
bo kmalu gotovo tudi zadnje, tretje
nadstropje, kateremu sledijo le še
podstrešni prostori. Za posamezno
nadstropje potrebujejo okoli tri
tedne časa. Te dni urejajo tudi do-
stop preko potoka, pri katerem pote-
ka tudi regulacija. V Begradu pred-
videvajo, da bodo že v začetku mese-
ca julija lahko začeli postavljati stre-
ho novemu objektu in tako še pred
jesenjo, ko bi jim lahko ponagajalo
vreme, pridobili precej časovne
rezerve.

»Minula zima nam je bila nam-
reč precej naklonjena,« pravi Butala
in dodaja, da so zaradi tega in učink-
ovite organizacije dela na gradbišču
trenutno več kot mesec dni pred
zahtevami delovnega plana, o oemer

smo se v pisarni vodje gradbišča lah-
ko tudi sami prepričali.

Hkrati s konstrukcijo posameznih
etaž že izvajajo zunanjo ureditev, v
samem objektu pa tudi nekatera in-
stalacijska dela. Na gradbišču je tre-
nutno okoli 40 Begradovih grad-
bincev in 5 vodstvenih delavcev, so-
delujejo pa tudi z nekaterimi podiz-
vajalci in kooperanti za posamezna
dela. Begrad bo namreč objekt zgra-
dil v celoti in opravil vsa dela, vkl-
jučno s selitvijo in montažo opreme
iz starega doma. Kot smo torej lahko
videli, gradnja novega krškega zdrav-
stvenega doma dobro napreduje,
zato lahko verjamemo, da bo tudi
pravočasno končana.

N.C.

Joe Batata, vodja gradbttča
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BOGATAJEV DAN NA SENOVEM
Zdravstveni delavci krške občine so v mesecu maju že enajsto leto zapored obeležili
Don dr. Jožeta Bogataja, pionirja zdravstvenega varstva, ki je kot okrajni zdravnik in
sanitarni inšpektor v težkih povojnih letih na območju sedanje občine Krško v pretežnem
delu sam opravljal tako dežurno službo kot kurativno in preventivo delo. Letošnje
srečanje je potekalo na Senovem, ob vsakoletni predstavitvi jubilantov in podelitvi
priznanj pa so zdravstveni delavci in gostje srečanja prisluhnili tudi strokovnemu pre-
davanju dr.med.spec.gi-nekologije Aljoša Preskarja o zgodnjem odkrivanju raka na
materničnem vratu ter si v kulturnem delu srečanju ogledali likovno razstavo in v iz-
vedbi senovskih gledališčnikov Partljičevo igro Politika ljubezen moja.

Kakor je v uvodu letošnjega srečanja, ki je potekalo na
Senovem, omenila vodja senovske zdravstvene postaje
dr.med.spec. Janja Kurinčič - Zorko, je njihovo vsa-
koletno srečanje hkrati tudi priložnost, da se kot
zdravstveni delavci izluščijo iz uniformiranega vsakdana
in pokažejo tudi svojo drugo, ustvarjalno plat življenja. V
svojih vrstah imajo namreč lepo število nadarjenih umet-
nikov, od glasbenikov, igralcev do slikarjev. Mednje
vsekakor sodita Tatjana Fabjančfč-Pavlič, ki je tokrat
izobesila svoja likovna platna na ogled v Domu XIV. di-
vizije na Senovem in njihova ter tudi širše neumorna kul-
turna animatorka, medicinska sestra Darja Boh, ki je
nastopila v uprizorjeni igri. .

Sicer pa so največ pozor-
nosti poleg svojega rednega
dela, kakor je dejal direktor
Zdravstvenega doma Rudo-
lf Ladika, posvetili izgrad-
nji novega zdravstvenega
doma v Krškem, ki bo nudil
boljše pogoje dela in počutje
tako zdravstvenim delavcem
kot ljudem, ki potrebujejo
njihove storitve. V teku je
posodabljanje patronažne-
ga avto parka in fizioter-
apije, v letošnjem letu načr-
tujejo tudi nakup avtomobi-
la za potrebe nujne medi-
cinske pomoči, sicer pa so
obnovili tudi njihove počitni-
ške kapacitete v Nerezinah.
Ob tekočih aktivnostih daje-
jo tudi velik poudarek strok-
ovnemu usposabljanju za-
poslenih, ki se udeležujejo
različnih izobraževalnih se-
minarjev.

Z delom v ZD Krško je
ponovno pričela dr. Davida
Lovšin - Jagrič, ki je zakl-
jučHa specializacijo iz medi-
cine dela in športa in opravi-
la seminar za atomsko en-
ergijo v Kijevu, s specializa-

Tatjana Fafymäc Pavflč

dr. Ai|oša Preskar

cijo pa so pričele v tern letu dr. Lovšin Kristina,
Alenka Kunej in dr. Stanka Brilej Kokotec, ki je od
nedavnega zaposlena na senovski zdravstveni
postaji. PolegKokotčeve so se vZD Krško na novo
zaposlili tudi dr. Franc Pavlovič, dr. Renata Lokar
- Kolbas, dr. Joso Vučkovič, Pence Milica, Cehte
Milena in Požun Janja, upokojili sta sejustina Jelar-
šič in Tončka Zelič, delovno razmerje v ZD Krško
pa so v času od lanskoletnega do letošnjega
srečanja prekinili: dr. Emil Šprajc, dr. Vilma Siter,
Milena Žulič, Mateja Kržišnik in Žarko Jane. In ka-
kor vsako let, so tudi letos podelili jubilejne na-
grade, ki so jih letos za 10 let delovne dobe prejeli:
Blatnik Damijan, Pavlič Nikolaj, Planinc Mefita;
za 20 let delovne dobe - Blažinč Sonja, Cerjak
Zdenka, Maksl Viktorija, Petkovšek Vida,
Rožman Ana, Vučkovič Maja; za 30 let delovne
dobe - Bratic Vesna, Kocjan Vida, Kostevc Mari-
ja, Lelič Hidajet, Mavsar Zlatka, posebna spom-
inska priznanja za 20 letno delo v Zdravstvenem
domu Krško pa so prejeli Haralovič Milan, Kosat-
evc Željka, Maksl Viktorija in Markovič Blandina.

Bojana Mavsar

Mercator Dolenjska
vam v svojih prodajalnah
v Sevnici, Krškem, Brežicah
in širši okolici, poleg
živilskega blaga nudi bogato
ponudbo tekstila,galanterije,
akustike, beletehnike,
pohištva, železnine in
podobnega tehničnega blaga.

I Poleg bogate izbire in konkurenčnih cen, |
I vam nudimo razne ugodnosti plačila. |
I Več informacij dobite pri prodajalcih! |

Vsern obcanom obprazniku
obcine cestitamo!
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RAZDELILI BI OBCINO...
V ponedeljek, 14. maja 2001, so člani Sveta KS Krško z 9 glasovi ZA, 3 glasovi PROTI in 1 vzdržanim glasom sprejeli sklep, v
katerem predlagajo krškemu obänskemu svetu, da sprejme in podpre predlog KS Krško za »razdružitev« Občine Krško v več
občin. Vodstvo KS Krško, nezadovoljno s politiko vodenja Občine Krško, ki po njihovem mnenju namenja premalo proračunskih
sredstev za ureditev mesta Krško, predlaga, da se Občina Krško razdeli v tri ali celo štiri nove občine.

Župan in občinski svet občine Krško sta pobudo
od prejela naslednji dan Ker pa je ta vsebovala le
sklep, zapisan na eni strani, sta od sveta KS Krško
takoj zahtevala, da obrazloži oz. utemelji svojo
pobudo v skladu z zakonskimi zahtevami in tudi
običajno navado, da se gradivo za obravnavo na
seji občinskega sveta pred sejo. Utemeljitev
zahteve, ki mora biti oddana Državnemu zboru RS
najkasneje do 30. junija letos. bi namreč morala
vsebovati predvsem razloge, ki utemeljujejo
razdelitev občine na nove občine, podatki, iz kat-
erih je razvidno, da so izpolnjeni z ustavo in zakon-
om določeni pogoji za ustanovitev občine ali mest-
ne občine ali za spremembo imena in sedeža
občine, predlog za začetek postopka za ustano-
vitev občine mora vsebovati tudi ime in sedež nove
občine, itd.

TUDI V KOSTANJEVICI ZA
DELITEV OBČINE

Pobuda sveta KS Krško za razdelitev občine je
očitno sprožila podobna razmišljanja tudi v nekat-
erih drugih delih občine. Tako je v torek, 22. maja
2001, svet KS Kostanjevica na Krki na razširjeni
seji, katere so se udeležili tudi občinski svetniki in
nekateri predsedniki društev, sprejeli dve pobudi.
V prvi zahtevajo razdelitev občine Krško na več
občin, v drugi pa razdelitev občine Krško in
ustanovitev samostojne občine Kostanjevica na
Krki. Dokument z naslovom »Fobuda za začetek
postopka za razdelitev občine Krško in ustanovitev
samostojne občine Kostanjevica na Krki« je pod-
pisal predsednik sveta Milan Herakovič. Tako kot
v Krškem tudi v Kostanjevici ob sprejemanju tako
pomembnih odločitev (še) niso razpolagali z ute-
meljitvami oz. podatki, kakšne bi bile lahko pozi-
tivne ali negativne posledice predlagane razdel-
itve.

DAN PRED 0DL0ČANJEM
TUDI PISNA

OBRAZLOŽITEV
Dan pred zahtevano izredno sejo občinskega

sveta je bil v Krškem še en sestanek sveta KS Krš-
ko, tokrat razširjen s občinskimi svetniki iz KS,
predsedniki političnih strank, med katerimi sta
bila tudi župan Franci Bogovič (predsednik OO
SLS + SKD) in Andrej Božič (predsednik 0 0

LDS), na seji pa je sodeloval tudi poslanec v
državnem zboru RS Branko Jane. Na tern sestanku
so prisotni končno dobili dokument, v katerem
Svet KS Krško (podpisal ga je predsednik Miran
Resnik) pojasnjuje razloge za začetek postopka za
razdružitev občine.

V njem je navedeno, da KS mesta Krško pod se-
danjimi pogoji ne more uresničevati svoje osnovne
vloge zagotavljanja pogojev za kvalitetno življenje
krajanovvnajvečji naselbini vadministrativni regiji
Posavja. V svetu KS Krško ugotavljajo, da postaja
mesto vedno bolj zanemarjeno, neurejeno in v svoji
funkcionalnosti in izgledu vedno manj primerijivo
s podobnimi mesti v Sloveniji. Svet tudi ocenjuje,
da je bilo od njihovega štiriletnega programa dos-
lej uresničeno manj kot 10 odstotkov, kljub temu,
da so redno dostavljali programe in konstruktivno
oblikovali pripombe in dopolnitve k letnim pro-
računom.

V omenjenem programu je svet KS Krško dal
porednost področju infrastrukture, posebej ured-
itvi javne razsvetljave, ki je po njihovem mnenju
skoraj srednjeveška, ureditvi ulic in pločnikov, na
katerih se giblje veliko ljudi. Poudarek so dali tudi
obnovi kulturnih spomenikov kot je kompleks Val-
vasorjeve hiše, ki je v sramoto mestu, obnovi parka
in tržnice s Kolodvorsko ulico.

Med razlogi za razdelitev pa navajajo, da je se-
danja občin teritorialno prevelika, zato ni možno
kvalitetno uveljavljati lokalne samouprave, da se
proračunska sredstva razdeljujejo neenakomerno,
da se ne upoštevajo pobude in predlogi KS Krško,
ki ima več kot osem tisoč krajanov in ustvari okoli
60 odstotkov vseh izvirnih prihodkovobčine, da se
je za investicije v KS Krško namenilo v zadnjih 10
- 15 letih le 7 do 12 % skupnih investicijskih sred-
stev proračuna, če izključimo tiste, ki so skupnega
oz. občinskega ali regionalnega pomena, občinski
svet nima objektivnih pogledov in kriterijev za ra-
zumevanje po ureditvi in razvoju mesta ter njegovih
funkcij, kvaliteta življenja v mestu pa se slabša,
pišejo iz KS Krško. Po njihovem ranenju bo štiri-
letni proračunski program občine Krško razvoj
mesta še dodatno osiromašil, saj so letni proraču-
ni in tudi štiriletni investicijski plan nominalno
prenapihnjeni, zato bodo selekcije prepuščene
županu in načelnikom oddelkov, ki pa že vrsto let
prihajajo z obrobnih območij občine in jim zato za
razvoj središča ni kaj dosti mar.

V zaključku utemeljitve, ki pa resnici na ljubo ni
opremljena s konkretnimi številkami in analizami,
ki bi bile za tako pomemben korak potrebne, svet
KS Krško navaja: «V novi občini želimo ustvariti
novo podobo in vsebino, izboljšati kvaliteto
življenja krajanom, mesto urediti v lep in čist kraj
ter zgraditi optimalno infrastrukturo, skratka,
želimo ustvariti pogoje za takšno življenje, ki ga
bodo brez srarnu nadaljevali naši zanamci.«

OBČINSKI SVET SE NI
ODLOČIL ZA RAZDELITEV
Občinski svet občine Krško je pobudi iz Krškega

in Kostanjevice uvrstil izredno sejo, ki je bila v
četrtek, 24. maja 2001. Ob velikem zanimanju
javnosti oz. predstavnikov medijev ter dobri
udeležbi svetnikov je bilo pričakovati zelo vročo at-
mosfero, vendar je hujše medsebojne konflikte
očitno preprečilo dejstvo, da nobenega od pod-
pisanih predlagateljev pobud ni bilo na sejo, pris-
otni predstavniki KS Krško pa niso želeli besede.
Zato je razprava tekla razmeroma umirjeno,
posamezne polemike pa so se nanašale bolj na iz-
jave, ki so bile izrečene na sestankih obeh kra-
jevnih skupnosti. Za opazovalce je bila vsekakor
ena bolj zanimivih in tudi konstruktivnih razprava
svetnika Danila Koritnika, ki je predlagal, da se ob
očitnem neobvladovanju tipičnih lokalnih prob-
lemov sedanja KS Krško razdeli na dve novi kra-
jevni skupnosti (npr. Krško in Videm), s čimer bi
lažje dosegli kvalitete in rezultate, Id jih imajo man-
jše KS.

Tako župan Franci Bogovič kot posamezni raz-
pravljavci so sicer dopustili možnost, da pride do
razdelitve sedanje občine Krško na več manjših, a
le na podlagi predhodno zbranih podatkov, ki bi
pokazali, kaj delitev pomeni za vsakega od novo
nastalih delov oz. za vsako novo občino. Nato je
velika večina svetnikov izglasovala tri sklepe, ki jih
je predhodno uskladil kolegij v svetu zastopanih
strank in od katerih prvi zahteva od pobudnikov
razdelitve, naj pripravijo predlog za začetek
postopka za razdelitev, ki bo vseboval vse potreb-
no za ustanovitev novih občin (razloge za
razdelitev, podatke, da predlagane občine izpoln-
jujejo zakonske pogoje za ustanovitev, imena in
sedeže občin itd.). Občinska uprava pa bo po pre-
jemu predlogov morala pripraviti vse potrebne an-
alize dosedanjih vlaganj v posamezne krajevne sk-
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upnosti oz. območja bodočih občin ter podatke, iz
katerih bo razvidno, v kakšnih pogojih bodo lahko
delovale predlagane nove občine. Hkrati je bil na
predlog podžupana Andreja Božiča sprejet sklep,
da se pristopi k takšnim spremembam statuta
občine, ki bi v okviru veljavne lokalne zakonodaje
omogočale nekatcrim večjim krajevnim skupno-
stim tudi večjo avtonomijo.

Branko Jane, poslanec
v DZ in občinski svetnik
na seji sveta KS Krško:
»Pobuda ima seveda svoje pozitivne strani in

jaz jih absolutno spoštujem. Ključ cele zgodbe
je v denarju. V krški občini je pogača in vaša
pobuda izhaja iz problema, kako to pogačo
razdeliti. Po mojem je potrebno trezno razmis-
liti, kaj to prinese in kaj odnese. In bom poved-
al, kaj odnese s cepitvijo občine Krško. Občina
Krško ne bo več največja občina v Posavju, zato
tudi ne bo regijsko središče. To pa za sabo pote-
gne, da se bodo začele deliti tudi druge občine.
Največja nevarnost je, da se delijo občine po
Savi, karpomeni, da se bodo razdelile na Kran-
jsko in Stajersko in kakršnekoli diskusije o
pokrajini Posavje so v tem primeru brezplodne.
V naslednjem trenutku po ustanovitvi, to je v
drugem letu po volitvah, bo prišlo do osipa pre-
bivalstva v pokrajini Posavje, upade pripad na
Okrožno sodišče, taki predlogi so že sedaj,
pade Okrožno sodišče, pade Policijska uprava,
pade Davčna uprava, pade ZZZS, sevniški
Zavod za zaposlovanje in še kaj, za kar se sedaj
borimo, npr. za Carinsko izpostavo.«

LJÜDSKA ÜNIVERZA ^ H ^ KRŠKO
, učimo se za življenje —

VPIS VIZOBRAŽEVALNE
PROGRAME ZA 0DRASLE

Vabimo k vpisu v naslednje programe za pridobitev izobrazbe:

• OSNOVNAŠOLA
• TRGOVEC
• EK0N0MSK0 KOMERCIALNITEHNIK

S CDI Univerzum Ljubljana vabimo k vpisu v programe:
• KUHAR
• NATAKAR
• GOSTINSKITEHNIK

S Šolskim centrom Novo mesto pa vabimo k vpisu v programe:
• VOZNIK
• BOLNIČAR-NEGOVALEC
• VZGOJITELJ PREDŠOLSKIH OTROK

Informacije in prijave: Ljudska univerza Krško, Dalmatinova 8, Krško, tel.
07 48 81170 in 48 81160, e-pošta: Ijudska.univerza.krskoOsiol.net - do
zasedbe mest.
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PObcine Krsko občkiakrško

OB POBUDIZA RAZDEUTEV
OBČINE KRŠKO

Občina Krško kot celota
Občina Krško se je zadnjih štirideset let razvija-

la kot celota. V tem času je bila izgrajena skupna
komunalna (vodovod, komunalna deponija) ter
druga infrastruktura. V okviru sedanje občine Krs-
ko je med drugim organiziranä Poklicna gasilska
enota, Zdravstveni dom Krško s postajami v Ko-
stanjevici, na Senovem in Raki, Valvasorjeva
knjižnica Krško z izposojevališči v Kostanjevici in
na Vidmu, Ljudska univerza Krško ter Olasbena
sola Krško. Iz skupnega proračuna financiramo
tudi področje socialnega dela ter oskrbe starejših
občanov.

Imamo osem osnovnih šol s telovadnicami, kat-
erih redno letno vzdrževanje stane 60 mio SIT.
Imamo dobro organizirano predšolsko vzgojo, za
katero namenjamo skoraj 500 mio SIT letno. So-
financiramo tudi programe Kulturnega doma Krs-
ko. Vse našteto predstavlja določen standard, ki je
višji kot v primerljivih občinah, saj občina Krško
prejema dodatna sredstva iz nuklearne elektrarne.

Tudi investicije, ki bi bile v okvirih manjših občin
težko izvedljive, je omogočil ta večji proračunski
potencial. Naj omenim samo največje investicije v
zadnjih petnajstih letih: ureditev mestnega jedra v
Krškem, vodovodni sistem Rore, cesta in pločniki
od mostu v Brestanici do Senovega, ureditev Pod-
bočja, ureditev otoka in čistilna naprava v Kostan-

jevici na Krki, športna dvorana pri novem srednje-
šolskem centru, Zdravstveni dom v Krškem. Še bi
lahko našteval, saj je bilo asfaltiranih veliko cest in
urejenih veliko vodovodov ter javnih razsvetljav.

Dvomim, da lahko po delitvi občine Krško
zadržimo pridobljeno in to celo nadgradimo s pov-
ezovanjem na regijskem nivoju. Težave pri delitve-
ni bilanci, manjši investicijski in kadrovski poten-
cial ter ne najboljši medsosedski odnosi, so nam-
reč izkušnje in spoznanja večine novih manjših
občin.

Uspešno poslovanje
gospodarskih družb v
Posavju

Občina Krško je bila v osemdesetih letih ena
izmed gospodarsko najmočnejših občin nekdanje
države, začetek devetdesetih pa predstavlja
nekakšen zlom močnega krškega gospodarstva.
Posledično se je močno povečala stopnja brez-
poselnosti (ki sicer konstantno pada), pri posk-
usih prestrukturiranja pa se je pokazal problem
nizke stopnje izobraženosti. Sočasno s tem je v
Sloveniji potekal proces intenzivne centralizacije
(Mercator, Merkur, banke, vloga PID-ov in skla-
dov pri privatizaciji gospodarskih družb, politična
centralizacija).

Centralizacija kapitala, odločanja in kvalitetnih
delovnih mest (univerzitetno izobražen kader se
ne vrača v domače okolje, ker ne vidi možnosti
kvalitetne zaposlitve) daje občutek, da ne odloča-
mo več sami o sebi, neodvisno od centralizirane
ekonomske in politične moči.

Vendar pa podatki zadnjih nekaj let kažejo, da je
trend devetdesetih ustavljen. Posavje po zadnjih
podatkih ni več na repu slovenskih regij. Na os-
mem mestu smo tako po BDP na prebivalca, kot
tudi po bruto osnovi za dohodnino na prebivalca.
Po stopnji zaposlenosti smo celo na sedmem mes-
tu, medtem ko smo po stopnji brezposelnosti na
osmem do devetem mestu med dvanajstimi slov-
enskimi regijami (v Sloveniji ostaja še vedno izrazi-
ta razlika razviti zahod - nerazviti vzhod).Med nedavnim obiskom oeske dele£aciie m Obctol Krško.

7. junij,
praznik občine Krško

Občina Krško praznuje svoj
praznik, kot spomin na prve borce,
ki so v dneh druge svetovne vojne

padli na našem območju.
Praznik občine Krško je tudi dan

spomina na izgnance in na
začetek njihove vrnitve.

Vsem občankam in
občanom čestitamo ob
prazniku občine Krško.

Franci Bogovič, župan občine Krško,
s sodelavci
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Po podatkih Agencije RS za plačilni promet se
je v obdcbju 1996-2000 čisti dobiček najbolj pov-
ečal v Posavju (za 380,7%, oziroma povprečno za
48,1% letno). V istem obdobju smo v Posavju
zabeležili tudi najvišjo letno stopnjo rasti donos-
nosti, najvišjo povprečno leto stopnjo rasti
produktivnosti ter najvišjo povprečno stopnjo ras-
ti neto dodane vrednosti družb.

Poslovni izid gospodarskih družb v Posavju je
bü v ietu 2000 najboljši v zadnjem desetletju, po
mnogih letih zopet pozitiven in ugoden tudi glede
na sosednje regije. Boljši neto ctsti dobiček je iz-
kazaio le gospodarstvo dolenjske regije, tnedtem
ko je gospodarstvo celjske regije ugotovilo nižji
neto čisti dobiček kot posavsko. Posavsko gospo-
darstvo je prehitelo zasavsko in pomursko ter je
primerljivo z gospodarstvom koroške in maribor-
ske regije.

Primerjava nekaterih kazalcev uspešnosti
poslovanja gospodarskih družb v Ietu 1999 in po-
ročila Agencije za plačilni promet o poslovnem iz-
idu gospodarskih družb v Posavju v Ietu 2000 tudi
kaže določen napredek, a tudi na razlike med
posavskimi občinami (gtej tabeli).

Tabelat

Gospodarske Zaposleni Prihodki Sredstva
družbe

Število % Število % Znesekv % znesekv %
mio SIT mio SIT

Brežice 387 43,0 2.732 23,7 47.517 24,8 59.806 18,6
Krško 359 39,8 5.587 4 8 3 115461 60,2 236309 73,6
Sevnica 155 17,2 3.232 28,0 28.848 15,0 24.799 7,7
Skupaj 901 100,0 11.551 100,0 191.826 100,0 320.914 100,0

Tabela2

Povprečna plača Neto čisti + dobiček/ - izguba
v SIT v mio SIT

1999 2000 1999 2000
Brežice 124.007 140.395 -1.148 -909
Kržko 158.713 171.865 .777 5.981
Sevnica 118.478 130.766 -149 270
Posavje . 2.075 5342
Sloveniia 153.992 171.780 119.520 117.521

VM:
1. Agencija RS za ptačilni promote Informadja

o poslovaqja gospodarskih druib RepobUke Slov-
enije vtetmod 1996 do 2000 poregijah,

Ljubljana, aprtl2001;
3. Agencffa RS za plačilni promet, podrtdnka

Krško:Poročitooposlovnem izidu, sredsMhtnob-
veznostihdo virov sredstev gospodarskih družb v
Pbsavja v letu 2000,

Kriko, aprMOOl;
6. Deibvni zvezek Urada za makroekonomske

astalize in razvoj, it.8/2000.

Razvoj občine in regije
Razvoj občine in regije sta v veliki meri odvisna

od nas samih. V občini Krško smo pripravili smer-
nice razvoja, tako na področju občine kot tudi
regije (ustanovljene so občinske in regijske raz-
vojne institucije, ki so že pripravile oz. pripravljajo
regionalni razvojni program, strategijo razvoja
turizmavobčini Krško, strategijo razvoja kmetijst-
va v občini Krško, kmetijski management).
Za potrebe gospodarstva je bit ustanovljen ga-
rancijski sklad, v fazi izgradnje je obrtna cona
MDB II., večje investicije se odvijajo v IC
Žadovinek, v pripravi je izgradnja IC Vrbina, ki s
70 ha površine predstavlja velik potencial tudi v
slovenskem merilu (industrijski tir, možnost kvali-
tetne dobave električne energije, bližina vzhodne
meje,...), v pripravi pa sta tudi ureditvi obrtnih con
Kostanjevica in Senovo.

Na področju zdravstva je po dvajsetih letih
priprav končno v teku zelo pomembna investicija
izgradnje novega zdravstvenega doma v Krškem,
ki bo omogočil kvalitetnejše pogoje zdravstvene
oskrbe. V lanskem letu je bil dograjen dializni cen-
ter. Občina Krško je tudi edina občina v Sloveniji,
ki sofinancira specialtzacije zdravnikov.

Na področju izobraževanja je v zaključni fazi
investicija v nov srednješolski center v Krškem.
Občina Krško je začela s pripravami na devetletno
osnovno šolo (dozidava OS Senovo, telovadnica
pri OŠ Jurij Dalmatin v Krškem, prostori za Glas-
beno šolo). V prihodnjem solskem letu bomo zače-
li uvajati Posavsko štipendijsko shemo, prav tako
sozačete aktivnosti za izvajanje visokošolskih pro-
gramov izobraževanja v Krškem.

Dejstvo je, da je občina Krško v letih 1992-
1995 utrpela velike negativne učinke gospodarske
tranzicije, katerih posledice čutimo še danes.
Statistični kazalci zadnjih let, predvsem zmanjše-
vanje deleža brezposelnih in podatki o poslovanju
gospodarskih dnižb v letu 2000, pa vzbujajo do-
ločen optimizem.

Občina Krško je med največjimi nemestnimi
občinami v Sloveniji, saj v obdobju delitve ni raz-

padla na manjše. Včasih je morda res težko razu-
meti potrebe in probleme, ki so od nas oddaljeni
tudi dvajset in več kilometrov. Tako je nemalokrat
težko uskladiti različne potrebe posameznih kra-
jevnih skupnosti, kakor tudi različne potrebe mest-
nega na eni in vaškega okolja na drugi strani. Obči-
na je dolžna zagotavljati razvoj športnih in kul-
turnih dejavnosti, hkrati pa je dolžna zagotavljati
tudi razvoj komunalne ins rast rukture in izgradnjo
cestnega omrežja. Različnost želja, potreb in in-
teresov je velika, zato ne bodimo omejeni in obre-
menjeni s plotom lastnega vrta.

Regionalizacija in posledično decentralizacija
Slovenije je zelo pomemben proces in nikakor ni
vseeno ali bo Posavje regija ali ne. V Posavju ima-
mo sodišča, policijsko upravo, vojaško upravo,
davčno upravo, geodetsko upravo, Zavod za za-
poslovanje, Zavod za zdravstveno zavarovanje,
bolnišnico. Institucije regijskega značaja pomeni-
jo dodatno kvaliteto v prostoru ter predstavljajo
delovna mesta, ki sooblikujejo intelektualno sre-
dino.

Pred nami so veliki projekti, pri katerih pred-
nosti velikih občin in prednosti skupnega zasto-
panja usklajenih interesov niso zanemarljive, kar
se predvsem odraža pri dialogu z državo in pri zag-
otavljanju t.i. paritet. Mnoge manjše občine so se
že prisiljene povezovati.

Prihodnost Slovenije je namreč v sistem-
atičnem, strateško naravnanem razvoju regij.

Franci Bogovič,
iupan občine Krško

Informadje
priprM|i ^piM OKHM M M .

Unji: MI(B| Droknič.

Nastor OW« Kria, Cesta b*ft irt« 14,8270 Kr*o.
TIMOK 97/4981100
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ZA UNIVERZO JUGOVZHODME

SLOVENUE
Občina Krško in Valvasorjev raziskovalni center

Krško sta 16. maja v Krškem pripravila predstav-
itev projekta Univerza jugovzhodne Slovenije za
župane in druge predstavnike občin, ustanov in
gospodarstva z območja Posavja, Dolenjske, Bele
krajine, Kozjanskega in dela Zasavja. Giede na to,
da imajo razvite države v povprečju eno univerzo
na 500.000 ljudi (ali pa §e manj), je končno tudi v
Sloveniji v zadnjih letih dozorelo spoznanje, da bi
lahko imeli vsaj štiri univerze. Dve univerzi (Ljubl-
jana, Maribor) delujeta, pospešeno ustanavljajo
tretjo na Primorskem, četrta pa ima po mnenju
pobudnikov iz Valvasorjevega raziskovalnega cen-
tra logično in naravno mesto v jugovzhodni Slov-
eniji.

Univerza JV Slovenije bi sicer postala nekakšen
čuvaj slovenskega kulturnega prostora, predvsem
v naslednjih letih, ko se bo na to območje preselila
meja Evrope, vendar vodilo projekta univerze ni
varovanje, temveč sodelovanje. Univerza seveda
ne bo nastala v nekaj letih, pač pa bo verjetno nas-
tajala več let, morda tudi več kot desetletje. Pro-
grami, ki jih bodo izvajali na fakultetah ali visokih
šolah, bodo odvisni od potreb in možnosti, vendar
so začetek že opredeljeni štirje programi, od kat-
erih bi lahko vsaj z dvema začeli že naslednje leto
(logistika sistemov, globalne komunikacije, poslo-
vanje in turizem, študij CNC tehnologij).

V okvir prizadevanj za novo univerzo namerava-
jo vključiti vsekakor tudi že obstoječe visokošolske
programe v Novem mestu in bodoči visokošolski
program v Brežicah.

Predlagatelji menijo, da bi bil primeren sedež
univerze lahko v Kostanjevici, ki po njihovem
mnenju predstavlja idealno lokacijo za rektorat,
knjižnico, za mirno in tiho raziskovalno delo, za
podiplomski študij, simpozije ter za kulturno in
družabno življenje. Posamezne sole oz. fakultete
naj bi bile v različnih krajih tega območja, pred-
vsem tarn, kjer bodo zanje zagotovljeni potrebni
prostorski in kadrovski pogoji.

Na majski predstavitvi v Krškem je bil projekt
nove univerze dobro sprejet. Medtem ko so
posavski poslanci že izrazili politično podporo, so
župani posavskih občin podpisali izjavo, s katero
se obvezujejo, da bodo v okviru svojih zmožnosti
prostorsko in finančno podpirali projekt, so tudi
prisotni župani občin z območja Kozjanskega izra-
zili zanimanje in podporo ustanovitvi univerze, s
čimer bi predvsem mladi s tega območja dobili

nove možnosti izobraževanja in tudi zaposlovanja.
Zaradi zadržanosti večine županov z območja Do-
lenjske in Bele krajine na dan predstavitve v teh

dneh z njimi že potekajo pogovori in usklajevanja,
da bi projektu zagotovili čim širšo podporo, ker ga
bo le tako mogoče uresničiti.

I Nefcaj M prod pradstartfr» profekta Je Vatosorjev razbkovaJnl carter gostt nekaj utledntti prefctavnttuw razNčnNi
MropsUh unhwz Oz FranUurta m Odd, St Petersburg«, ltd.), U se oMskafl in si ogMaH Kostankwlco, v prostorfi
t a n l a # i j e gatorfska knj&nk» pa so tu« izvedR nefcaj predmnj za mmfio skuptno tafentov Iz MuMJam. Ob t«j
prfložnostl so agtodnl gostje braziN prtpravlkjnost, 4a s svojhnl tzkusr^aml poma|ajo pri postavQanfu tmwuov bi
zagonu črtrte slovenske unhwze.

Čtani občinskega sveti Obfim K r i » so 17. mabj oMskafl In i l ogMafl Vahnorjm tapnico
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PRIREDITVE OB PRAZNII
PETEK,
0 1 . JUNIJ 2001
• Obl93 0

Nekje Vmes

TrgMatije Gubca Krško
(Društvo zaveznikov mehkega
pristanka Krško)

• Ob20°°
II. uradni regionalni lepotni izbor
Miss Posavja 2001 za Miss Slov-
enije
Hotel Sremič Krško
(Posavski plesni klub Lukec Krško)

SOBOTA,
2. JUNIJ 2001
• Ob8°°
32. tekma za pokal občine Krško v
streljanju z zračno puško

Montažno strelišče OŠ Leskovec
(Strelsko društvo Leskovec pri
Krškem)

• Ob8°°
6. tekma za državno prvenstvo v
podvodnem ribolovu

Otok Lošinj, Nerezine, Republika
Hrvaška
(Društvo za podvodni ribolov
»Pozejdon« Krško)

• Obll0 0

»Telovadna akademija 2001«

Osnovna šola Krško
(Gimnastično društvo »Rain« Krs-
ko)

• Obl9°°
Speedway dirka za Zlati znak občine
Krško

Stadion Matije Gubca
(AMD Krško)

• Ob20°°
»Srečkova pesem«, opereta v izved-
bi Orkestra Slovenske vojske in
solistov operne šole Akademije za
glasbo Ljubljana

Kulturni dom Krško
(Kulturni dom Krško)

NEDELJA,
3. JUNIJ 2001
• Obl5°°
Kasaška dirka za pokal občine Krs-
ko

Hipodrom Brege
(Konjeniški klub Posavje Krško)

P0NEDEUEK,
4. JUNIJ 2001
• Obl8°°
Koncert nekdanjih uoencev, sedaj
dijakov SGŠ in Akademije za glas-
bo

Glasbena sola Krško
(Glasbena sola Krško)

• Obl9°°
Zaključna prireditev projekta
»Veverioek posebne sorte« in nas-
top gledališke

skupine »Bleščečih 6«
Kulturni dom Krško
(Društvo »Sonček« za cerebralno
paralizo Posavje)

TOREK,
5. JUNIJ 2001
• Obl3°°
Zaključki projektov in otvoritev pros-
torovza dnevno in občasno varstvo
starejših občanov

Dom starejših občanov Krško
(Dom starejših občanov Krško)

• Obl90 0

Otvoritev razstave o arheoloških na-
jdiščih v naši občini: grob lokostrel-
ca iz Libne; Budinjak in Libna -
čelade istega livarja

Razstavni prostor Zavarovalnice
Triglav d.d., Območne enote Krs-
ko, pasaža TrgMatije Gubca
(Zavarovalnica Triglav d.d. Ob-
močna enota Krško)

ObzorniK EQ|
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OJ OBCINE KRSKO 2001
I SREDA,
! 6. JUNIJ 2001

• Obl90 0

Koncert harmonikarskega, pihalne-
ga in kitarskega orkestra Glasbene
šole Krško

Kulturrii dom Krško
I (Glasbena sola Krško)

ČETRTEK,
7. JUNIJ 2001
• Obll00

»Zelišča v prehrani«, otvoritev
razstave Društva kmetic Krško 2001

Kulturni dom Krško
(Društvo kmetic Krško in Kmetijs-
ka svetovalna služba Krško)

• Obl30 0

Evropohod 2001 za mir in sožitje
med narodi, za zdravje ter kultumo
rast ob doživljanju kulturnih in
naravnih lepot Slovenije

TrgMatijeGubca
(Zavod za gozdove Slovenije, Tur-
istična zveza Slovenije, idr.)

• Obl70 0

Odkritje doprsnega spomenika
akademskemu kiparju in medaljer-
ju Vladimirju Štovičku

Gaj zaslužnih občanov v Krškem
{Občina Krško)

• Obl8°°
Zaključni nastop solistov s podel-
itvijo diplom ob zaključku šolanja

Glasbena sola Krško
(Glasbena sola Krško)

PETEK,
8.JUNIJA2001
• Obl93 0

»10-dnevni boji za samostojno Slo-
venijo«, otvoritev razstave

Kulturni dom Krško
(Zveza veteranov vojne za Sloveni-
jo, Pokrajinski odbor za Posavje)

• Ob20°°
Slavnostna seja Občinskega sveta
občine Krško s podelitvijo občinskih
priznanj

Kulturni dom Krško
(Občina Krško)

SOBOTA,
9. JUNIJ 2001
• Ob9°°
30. tekmovanje za Lilegov memorial

Bazen Videm
(Plavalni klub Celulozar Krško)

• OblO 0 0

»Krsko 2001«, osrednja prireditev
ob prazniku občine Krško

TrgMatijeGubca
(Občina Krško; Območno združe-
nje borcev in udeležencev NOB
Krsko; Zveza veteranov vojne za
Slovenijo, Pokrajinski odbor za
Posavje; Policijsko veteransko
društvo Sever Posavje; Koordi-
nacija društev izgnancev Slovenije
Krško; Skupnost borcev in aktivis-
tov OF Kozjanskega)

NEDELJA,
10. JUNIJ 2001
• Ob9°°
Hitropotezni šahovski turnir

Gostišče Apolon Krsko
(ŠKTriglav Krsko)

• Obl4°°
Mednarodna galopska dirka

Hipodrom Brege
(Turf klub Maribor)

• Ob20 3 0

»CaBUBAret - Miss Slovenije ima
kratke noge«, gledališko plesna
predstava

TelovadnicaOŠRaka
(MladinskiklubRaka)

I B ObžorHiK
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PRIZNANJA OBČINE KRŠKO ZA
Veliki znak občine Krško za leto

2001 prejeme
gospod Ernest Breznikar,
za življenjsko delo in velike

dosežke na poklicnem in
društvenem področju.

Gospod Ernest Breznikar je bil vse od ustano-
vitve Teritorialne obrambe v Sloveniji leta 1968
njen član - najprej kot rezervist, od leta 1974 dal-
je pa je bil komandant ObŠTO Krško. Leta 1990
je uspel ohraniti vso oborožitev občinskega štaba,
čeprav je s tem ogrozil varnost sebe in svoje
družine. Avgusta 1990 je sprejel naloge organiza-
torja manevrske strukture narodne zaščite za
Posavje. Naloge so bile strogo konspirativne, po-
trebno pa je bilo oceniti politično stanje z vojaš-
kega vidika, orožje spraviti na varne lokacije,
izdelati načrte obrambe in usposabljati prostovol-
jce. Da so bile te naloge uspešno opravljene, se je
izkazalo v 10-dnevni vojni v Sloveniji, ko je bil gos-
pod Breznikar poveljnik TO za Posavje. Njegovo
vodstvo je bilo uspešno v obrambi, pa tudi v ohran-
itvi človeških življenj.

Gospod Breznikar je tako dobršen del svojega
življenja posvetil razvoju naše slovenske
vojske.vendar ga vsaj enako dobro poznamo tudi
kot človeka, ki je aktivno sodeloval na kar nekaj
področjih družbenega življenja. Naj omenimo, da
je bil odličen strelec z MK puško, da se je
udeleževal teka na 25 km »Ob žici okupirane
Ljubljane«, da je bil član LD Senovo (med njegove
zasluge gre tudi izgradnja novega lovskega doma v
Brezju leta 1988), da ga potrebujejo v gospodars-
ki komisiji PD »Bohor« Senovo, in pa seveda, da je
že nekaj desetletij nepogrešljiv član gledališke sk-
upine DKD Svoboda Senovo. Enö, kot mu pravijo
njegovi številni prijatelji, se je v svoji bogati karieri
na ljubiteljskem gledališkem področju pojavil v
številnih vlogah, vsako vlogo pa je vzel resno in jo
oblikoval z veliko tankočutnostjo. Njegova odlika
je odličen in prepričljiv igralski izraz, predvsem v
telesni in obrazni mimiki. Poleg občinskih je za
svoje igralske dosežke prejel tudi visoka državna
priznanja: Zlato Linhartovo značko za vlogo sod-
nika v komediji »Razbiti vrč«, leta 1996 pa še »na-
grado Staneta Severja » za vlogo grobarja v Partl-
jičevi komediji »Na svidenje nad zvezdami«.

Gospod Ernest Breznikar zaradi svoje dela vel-
ja za avtoriteto na poklicnem področju, njegovo
delo na društvenem področju pa mu je prineslo
široko priljubljenost med ljudmi.

Znak občine Krško za leto
2001 prejme

gospa Margareta Marjetič,
za aktivno delo in dosežke na

kulturnem podroqu.

Gospa Margareta Marjetič je svojo življenjsko
pot namenila delu z mladimi in delu na kulturnem
področju. Od leta 1995 je predsednica Kulturne-
ga društva Svoboda Brestanica in v tem času je
društvo dobilo nov zagon na vseh področjih svoje-
ga dela: v plesni in literarni sekciji, kjer prevladuje-
jo mladi člani, dramski sekciji (spomnimo se usp-
ešnice »Pridi gola na večerjo«), moškem pevskem
zboru in likovni sekciji. Gospa Marjetičeva je
oživila delo društvene knjižnice, kjer enkrat
mesečno potekajo tudi ure pravljic. V Brestanici
že dve leti izhajajo »Brestaniške novice«, prispe-
vke zanje pa zbira in ureja gospa Marjetič. Njeno
delo je vpleteno v vse pore družbenega življenja v
kraju, pa naj gre za Petrov sejem, kjer gospa Mar-
jetičeva skrbi za kulturni program, za prireditve na
gradu Rajhenburg, prireditve v počastitev kra-
jevnega in kulturnega praznika ali pa srečanje izg-
nancev.

Ob imenu Margarete Marjetič bi se dalo opisati
še vrsto prizadevanj in uspehov na raznih drugih
področjih, saj njena dejavnost ni omejena zgolj na
kulturo.

Znak občine Krško za leto
2001 prejme

gospa Ida Merhar,
za uspešno organizacijsko in
strokovno delo na podroqu

knjižničarstva v občini Krško in
razvoja te stroke v Posavju.

Gospa Ida Merhar, univ. dipl. bibliotekarka,
vodi Valvasorjevo knjižnico Krško že 14 let. V tem
času se je knjižnica razvila v vodilno v Posavju. Te-
meljna knjižna zaloga že presega standard, ki velja
v Sloveniji za tovrstne knjižnice in znaša preko
93.000 knjižnih enot. V letu 2000 je bilo iz-
posojenih 325.136 knjižnih enot, v knjižnico je
včlanjenih 27% prebivalcev občine. V letu 2000
so imeli v knjižnici 122.391 obiskov, vpisanih pa
je bilo 1208 novih uporabnikov, ki prihajajo kar iz
37 slovenskih občin. Lani je bilo odprto novo iz-

posojevališče v Kostanjevici.
V knjižnici so že leta 1990 začeli z računalniško

izposojo gradiva, od tedaj so redno izpopolnjevali
tehnično opremo, dodatno izobraževali zaposlene
in danes je Valvasorjeva knjižnica z 12 zaposleni-
mi strokovnimi delavci osrednji kulturni in infor-
macijski center Krškega. V razvojnem programu
načrtujejo odpiranje novih izposojevališč, pa tudi
nadaljnji razvoj matične knjižnice. Ob tem ostajajo
vrata knjižnice vedno odprta za razne predstavitve
knjig, predavanja, pripravo različnih nalog in
študij.

Gospa Ida Merhar je vodja in koordinatorica
tega uspešnega razvoja. S svojim dosedanjim de-
lom je dokazala širino, izjemen posluh za napre-
dek in dobro vodenje kulturne ustanove. 0 nalogah
in problemih knjižnice je pogosto seznanjala jav-
nost tudi v lokalnih časopisih in govorih na občin-
skih prireditvah, za boljše delo pa med uporabniki
opravila številne raziskave in rezultate uporabila
pri organizaciji poslovanja. Njen način vodenja je
dober porok za uspešen razvoj knjižničarstva tudi
vnaprej.

Znak občine Krško za leto
2001 prejme

gospd Roland Lauer,
župan pobratene občine
Obrighheim, za poseben

prispevek h krepitvi prijateljstva
med občinama Krško in

Obrigheim.

Gospod Roland Lauer je v času svojega
županovanja v pobrateni občini Obrigheim z ved-
no novimi vzpodbudami in dobrimi idejami, nene-
hno skrbel za razvoj prijateljstva med obema obči-
nama. Po njegovi zaslugi je danes ime občine Krš-
ko znano prav vsakemu občanu njihove občine.
Predstavili so se jim že naši kulturniki, športniki,
pa tudi gospodarstveniki. Osebno se je zavzemal
za prijateljske in partnerske stike med njihovimi in
našimi gasilci ter vzpodbujal predstavitev naše
kmečke kulinarike na njihovem Killianovem sejmu.
Gospod Lauer je našim ženam iz Društva kmetic
Krško večkrat izkazal globoko spoštovanje dotiji-
hovega dela.

S svojim delovanjem je uresničeval misel, da naj
bo Evropa prostor, kjer bomo vsi kot ena družina,
kjer se bomo med seboj dobro poznali in uspešno
sodelovali. Za vzpostavljanje prijateljskih vezi med
narodoma mu podeljujemo znak občine Krško.

ObMK IB
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LETO 2001
\ Priznanje občine Krško za leto

2001 prejme
gospod Daniel Novak,

za aktivno delo in dosežke pri
razvoju turizma.

Gospod Daniel Novak je pred dvema letoma
postal predsednik Turističnega hortikulturnega
društva Zdole. Pod njegovim vodstvom je društvo
doseglo velik uspeh. Uredili in na novo so odprli
pohodniške poti pod naslovom »\z vseh vetrov na
Zdole«. Poti so uredili, jih ustrezno označili, jih pa
tudi redno vzdržujejo.

Gospod Novak zavzeto, vestno in z veliko en-
ergije vodi tudi vse prireditve njihovega društva:
pustovanje, materinski dan, čistilne akcije,
udeležbe na sejmih Alpe Adria, Celjski obrtni se-
jem, Jurjevanje, miklavževanje, pa tudi srečanje
turističnih društev Posavja. Gospod Novak tudi
vsem članom društva daje voljo in zagon pri delu,
tako da društvo dosega lepe rezultate.

Priznanje občine Krško za leto
2001 prejme

gospod Oldrich Kettner,
predsednik uprave in izvršilni
direktor družbe Vipap Videm

Krško d.d., za uspešno vodenje
družbe Vipap in dobro
sodelovanje z lokalno

skupnostjo.

Gospod Oldrich Kettner je med svojim dve in
pol letnim bivanjem v Krškem, dosegel velike us-
pehe pri vodenju družbe Vipap Videm Krško.
Gospod Kettner se ves čas trudi za dobro sodelo-
vanje z lokalno skupnostjo in gospodarstveniki s
tega področja, na drugi strani pa preko svojih
poslovnih zvez in poznanstev, razširja glas o naši
občini, njenih znamenitostih, njenih dobrotah
(zlasti cvičku in kulinariki) ter njenih ljudeh. V zad-
njih letih je že prišlo do nekaj zanimivih izmenjav s
Ceško republiko zlasti na kulturnem področju, po
obisku političnega vrha Češke republike, na čelu z
ministrskim predsednikom gospodom Milošem
Zemanom, njegovitni sodelavci in veleposlanico

I Češke republike v Sloveniji gospo Jano Hybasko-
vo, pa se bodo še povečale možnosti za nadaljnje
sodelovanje. Gospodu Kettnerju zato Občina Krs-
ko podeljuje svoje priznanje.

m ObžSFHiK

Prejeli smo Prejeli smo Prejeli smo Prejeli smo

VEČINA KNJIŽNIC NA
0BM0ČJU RAZDELJENIH
0BČIN JE NAZADOVALA
Valvasorjeva knjižnica Krško je matična

knjižnica za občino Krško, ki se je v zadnjih letih
razvila in dosegla dokaj visoko kulturno ponudbo
za svoje občane. Z načrtnim odpiranjem iz-
posojevališč po večjih krajih občine vedno bolj
pribHžuje svoje storitve občanom. Tak razvoj ji je
omogočita ravno enovita lokalna skupnost, saj se
knjižničarska dejavnost v občinah, ki so se delile
na več manjših, nikakor ni razvijala enakovredno
in večina knjižnic na takih območjih je močno
nazadovala.

Pravica vsakega državljana do informacij je de-
klarirana že v Ustavi RS, Zakon o lokalni samou-
pravi pa vsaki občini nalaga, da mora na svojem
območju organizirati in ' tudi financirati
knjižničarsko dejavnost. Manjše občine niso f i-
nančno sposobne sofmancirati svoje knjižnice,
zato so račanalniško, kadrovsko in organizacijs-
ko še vedno povezane z matično knjižnico, kateri
so dolžne pokrivati nakup knjižničnega gradiva
glede na število prebivalcev občine, kot del mate-
rialnih stroškov za obdelavo gradiva ter potreben
kader in organizirati tudi izposojevališče v svoji
občini. Manjše občine nikakor ne zmorejo izpoln-
jevati svojih finančnih obveznosti do knjižnice,
zato izposojevališča po tovrstnih občinah že zapi-
rajo in tako kršijo osnovne pravice svojih občanov.

V pariamentu je pravkar v obravnavi novi Za?
kon o knjižničarstvu, ki predvideva, da bo v prim-
eru, ko občine ne bodo izpolnjevale svojih f i-
nančnih obveznosti do splošnih knjižnic, financir-
anje prevzela država na račun občine, kar pome-
ni, da bo taki občini zmanjšala flnančne prilive.

Valvasorjeva knjižnica je v lanskem letu odprla
izposojevališče v Kostanjevici, naslednje leto ga
planiramo na Senovem, nato še v Brestanici in na
Raki, vendar menim, da z delitvijo občine na man-
jše enote tovrstne dejavnosti nikakor ne bo možno
financirati v tolikšni meri, da bi se dejavnost nor-
malno razvijala.

Ida Merhar
Vahmsoijeva knjiinica Kriko

RAZDRUŽITEV OBČINE
KRSKO Z VIDIKA G0SP0-
DARSKIH JAVNIH SLUŽB
Z razdružitvijo občine bi ravnali v nasprotju s

sodobnimi težnjami v evropskih državah, ki se v
zadnjih desetletjih večinoma izogibajo pretirane-
mu drobljenju in žmanjšujejo število občin.

Ministrstva, ki že tako izražajo majhno
pripravljenost za prenašanje zadev na občine,
bodo to svojo usmeritev dodatno utemeljevak» s
tem, da novo oblikovane majhne občine niso
strokovno in drugače usposobljene, da bi jim bik>
mogoče zaupati kakršnokoli pomembnejšo up-
ravno zadevo. Pretirana drobitev občin bi pripel-
jala prepad med majhno občino in državnim cen-
trom praktično nepremostljiv.

Zavedati se je treba, da občina ni več klasična
javno upravna institucija, da ni več država v
državi, marveč je podjetje, učinkovitost njene up-
rave pa je odvisna od funkcionalne, teritorialne in
organizacijske komponente. Te si morajo priza-
devati, da svojim meščankam in meščanom zago-
tovijo storitve visoke kakovosti. Kvaliteta deto-
vanja pa je odvisna predvsem od organiziranosti,
od poenotenega nastopa celega.Posavja. Zelo
težko je graditi skupne projekte, če nismo pove-
zani s skupnimi potrebami in interesi prebivalst-
va in veliko težav nastopi zaradi nesmiselne del-
itve občin. Kot primer iz sedan je prakse iahko
navedemo res"evanje vodooskrbe Zdol, kjer je
bilo preveč ovir, da bi se dogovorili za napajanje s
pitno vodo z območja občine Brežice.

Za družbo Kostak d.d. je potreben sorazmerni
razvoj gospodarskih javnih služb na celotnem ob-
močju, planiramo pa dolgoročno združitev in
povezovanje. V skladu z gospodarskim načrtom v
zvezi z gospodarskimi javnimi službami skušamo
v srednjeročnem obdobju enakopravno in enako-
merno razvijati komunalne storitve in izvajati pro-
jekte v občini, takšni kot je sedaj ali celo širse.
Nove občine ne bi prinesle samo več pravic,
drugačnega finančnega stanja, ampak tudi ob-
veznosti za npr. ravnanje z določenimi frakcijami
odpadkov, ureditev deponij in smetišč, izgradnjo
samostojnih Čistilnih naprav, greznic in ostaith
zadev oziroma obveznosti za kvalitetno oskrbo
prebivalstva z življenjsko pomembnimi in nep-
ogrešljivimi komunalnimi storitvami ter s sodob-
no opremo, potrebnimi tehnoiogijami in strok-
ovnim kadrom.

Vprašanje je, če se ne bi občine tudi pri urejan-
ju medsebojnih razmerij, med drugim tudi glede
ustanoviteljstva javnih podjetij, znašte pred
dilemo. Ogromno energije bi se vložilo v
npr.delitvene bilance, namesto da bi se reševafi
konkretni problemi v okolju.

Obstoječa bremena občin so na primer tudi in-
vesticijska vlaganja na raznih področjih. Če iz-
postavimo samo področje vodooskrbe, nam to
lahko nakazuje kompleksnost reševanja prob-
lemov in dokazuje, da so bila znatna sredstva
vložena na področju KS Krško:

po pojavu nitratov v nedovoljenih koncentrad-
jah v letu 1989 in poplavi leta 1990 je Občina
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Na obisku pri predsedniku krajevne skupnosti

MIROSLAV MIKELN, predsednik sveta KS Brestanica

NEKDO V KRAJU MORA REČI,
KAJ BOMO DELALI...

V.Krajevni skupnosti Brestanica živi v 826 gos-
podinjstvih okoli 2200 prebivalcev. Krajevno skup-
nost sestavljajo naselja Anže, Armeško, Brestani-
ca, Dolenji Leskovec, Gorica, Lokve, Raztez in
Stolovnik. Svet KS Brestanica šteje 12 članov:
Miroslav Mikeln (predsednik), Franc Živič (pod-
predsednik), Roman Hrušovar, Anton Koren, Miro-
slav Kosar, Milan Kozole, Margareta Marjetič, Mir-
ko Omerzu, Mitja Orožen, Anton Podgoršek, Rudi
Smodič in Edi Vodopivec. Nadzorni odbor pa
sestavljajo Armin Tomašič (predsednik), Mirko
Avsenak in Zvone Šerbec. Na volitvah v letu 1998
so bili v občinski svet občine Krško iz KS Brestanica
izvoljeni Bojan Cizel, Štefan Marjetič in Miroslav
Mikeln. Tajnik KS Brestanica je Andrej Moser.
Sedež KS je na Cesti prvih borcev 12 v Brestanici.

Krajevna skupnost Brestanica se ponaša z boga-
tim društvenim življenjem, ki razmeroma staremu
kraju vnaša nenehno živahnost, njenim prebivalcem
pa omogoča aktivnost na različnih področjih:
Društvo prijateljev mladine, Turistično društvo,
Kulturno društvo Svoboda, Prostovoljno gasilsko
društvo, Ribiška družina Brestanica - Krško, Lovs-
ka družina, Društvo upokojencev, KO Rdečega
križa, Društvo izgnancev, Čebelarska družina Bres-
tanica - Senovo, Odbojkarsko društvo, Zveza
združenj borcev, Karate klub, Karate klub Do-jo,
Društvo vinogradnikov in druga.

Leta 1971 je bil 7. junij proglašen za dan izg-
nancev, že leto pozneje pa je Krajevna skupnost
Brestanica 7. junij v spomin na 7. junij 1945, ko so
se iz izgnanstva vrnili prvi izgnanci, proglasila za
svoj krajevni praznik. Od leta 1988 KS Brestanica
podeljuje ob krajevnem prazniku priznanja
posameznikom, delovnim organizacijam, društvom
in druzbenim organizacijam za prispevek k
dosežkom trajnega pomena na najrazličnejših po-
dročjih življenja in dela v KS.

Miroslav Mikeln, upokojeni doktor veterine in do
upokojitve vodja inšpekcijskih služb v Krškem, še
vedno pa aktiven in vsestranski športnik in športni
organizator, je bil izvoljen za predsednika sveta KS
Brestanica 22. decembra 1998. Z njim smo se
pogovarjali o najbolj aktualnih problemih in temah,
s katerimi se srečuje kot predsednik sveta KS. Za
začetek sva se s predsednikom Mikelnom pogovor-
ila o tistih vprašanjih in problemih, s katerimi so nas
v kraju seznanili ob enem prejšnjih obiskov: obrtna

cona, ureditev prometa, pokopališče, itd.
Kot pravi Mikeln, so prizadevanja za ureditev

obrtne cone v Brestanici zaradi premajhnega inter-
esa podjetnikov za zdaj odložili, a ne za vedno. Pač
pa so dosegli, da se zanjo predvidena sredstva na-
menijo za izboljšanje prometne ureditve, predvsem
tako imenovane šolske ceste, kar je že v izvajanju,
letos naj bi pripravili projekte, naslednje leto pa jih
bodo tudi realizirali. V okviru tega bi želeli urediti
tudi dostop na grad Rajhenburg z ureditvijo in raz-
širitvijo križišča, a je pri tern še nekaj težav z odk-
upom objekta, ki je napoti željeni ureditvi.

Eden dolgoletnih problemov kraja je ureditev
pokopališča, dostop do njega in spremljajočih ob-
jektov. Cesta do pokopališča je zdaj urejena s po-
močjo občine, sobo za svojce pri mrliški vežici so
tudi uredili, vendar s svojimi sredstvi. Letos bodo
uredili dva prostora v mrliški vežici tako, da bosta
primerna za zadnje slovo od pokojnikov. Ideja o
novem pokopališču za Brestanico je propadla zara-
di težav z denacionalizacijskimi postopki, zato so se
odločili za urejanje starega, ki bi ga nekoliko razšir-
ili in uredili žarni zid, v zvezi s tern pa je predvsem
potrebna sanacija Petrove cerkve. V letošnjem letu
naj bi občina poskrbela za projekte, nato pa bo
sledilo postopno preurejanje pokopališča

V bližini brestaniške osnovne sole že več kot dve
desetletji stoji bazen, katerega lastnik je sedaj obči-
na, krajevna skupnost daje le soglasje vsakokratne-
mu najemniku. Bazen stoji v čudovitem okolju in bi
imel ob zagotovitvi tople vode izredno perspektivo
kot športni center, saj je Odbojkarsko društvo v nje-
govi bližini zgradilo dve igrišči za odbojko na mivki,
tarn je tudi tenis igrišče, igrišči za rokomet in mali
nogomet, blizu je tudi sola s šolskimi igrišči in atlets-
ko stezo ter nenazadnje telovadnico. Žal je pereč
problem brestaniškega bazena slaba vodotesnost oz.
pušcanje vode.kar zmanjšuje njegovo uporabnost,
povzroča težave pri obratovanju in precejšnje stroške ,
lastniku, zato kar kliče po dolgoročnejši rešitvi.

Veliko naporov zadnja leta vlagajo v poskuse
oživitve starega brestaniškega trga pod gradom,
temu so namenjene tudi prireditve, še posebej tradi-
cionalni Petrov sejem. Kot pravi Mikeln, večjega
napredka z oživljanjem še ni, kljub novi cestni razs-
vetljavi in marsikateremu posegu v tern delu kraja,
saj so največja ovira lastniki praznih objektov, ki ne
živijo v kraju, pač pa največ v Ljubljana in imajo pre-

visoke zahteve za prodajo teh his. Poseben problem
v tern delu je tudi Dom svobode, katerega usoda je
tesno povezana s trgom. Dom je po težko razumljivi
usodi lastništvo Športne unije, tečejo sicer pogovori
o odkupu ali najemu, a na pomolu so zapleti, ker je
bil precejšne del dograjen in je zdaj predvsem kul-
turni objekt, ne pa športni, kar je bil nekdanji sokol-
ski dom. Medtem ko čakajo na cenitev objekta, so v
dom montirali boljše stole. Vsekakor je to živ ob-
jekt, zlasti po zaslugi aktivnih društev, zato se pred-
sednik Mikeln ne strinja s tistimi, ki bi zaradi
pomanjkanja parkirišč želeli tudi to dejavnost pre-
seliti kam v novejši del kraja oz. zgraditi nov objekt.

V Brestanici je veliko starih objektov, tako
sakralnih kot tudi drugih, zato skoraj na vsakem ko-
raku naletimo na probleme denacionalizacije, ki se
počasi rešujejo. Po besedah Mikelna je bilo pri ob-
novi zelo aktivno župnišče, tudi spodnji grad je zdaj
pokrit, da bo lahko čakal boljše case in koga, ki mu
bo dal vsebino. Tudi samo zgradbo krajevne skup-
nosti čaka denacionalizacijski postopek, zdaj je last
elektrarne, zato pričakujejo ustrezen dogovor, saj je
to osrednja zgradba z dobro lokacijo, v njej pa poleg
sedeža KS krajevni, urad, nekaj društev in krajevna
knjižnica, ki bi jo želeli razširiti, a je vsako vlaganje
zaenkrat brez smisla.

Za Brestanico je značilno, da se ukvarja s proble-
mom posebne vrste onesnaženja okolja, in sicer je

Miroslav Mikeln

Obzornik E3
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to hrup, ki ga povzročajo termoelektrarna TE Bres-
tanica, tovarna embalaže Tespack in zasebni avto-
prevoznik s svojimi tovornjaki - hladilniki. Medtem
ko je prvi povzročitelj sprejel ustrezne ukrepe in reš-
itve, imata druga dva veliko manj posluha za težave
okoliških prebivalcev. Problemov in težav pa je v
razmeroma veliki brestaniški krajevni skupnosti
vedno dovolj. Ce jim je po eni strani zelo dobro us-
pelo izkoristiti gramoz, ki je nastal ob sprožitvi pla-
zu v Rorah in je bila marsikatera cesta obnovljena,
še vedno zaman čakajo na redno preskrbo s kvalitet-
no pitno vodo.

V lanskem letu je bilo v Brestanici veliko govora o
možni graditvi centra za ravnanje z odpadki oz. sod-
obne komunalne deponije za potrebe celotnega
Posavja. Lokacija v njihovi krajevni skupnosti je
prišla v ožji izbor skupaj z lokacijo pri Kapelah v
brežiški občini. Medtern ko sta tako možnost pod-
pirali obe vodstvi krajevnih skupnosti, je bilo tako v
Kapelah kot v Brestanici nekaj posameznikov, ki so
gradnji takega objekta precej nasprotovali. Vsa
stvar se je pravzaprav zataknila pri soglasjih pris-
tojnih ministrstev, pri čemer pa imajo po vsej verjet-
nosti pomembno vlogo tudi prizadevanja dolenjske
regije, ki je že pohitela z gradnjo svoje deponije in bi
želela sprejeti tudi posavske odpadke, kar seveda
ne bo poceni. »Mi smo podpirali to investidjo, ker
smo želeli, da bi krajani na tistem koncu dobili bolj-
šo infrastrukturo, Brestanica pa bi dobila nekaj de-
lovnih mest in tudi ustreznejšo prometno ureditev.
A zdaj s tem najbrž ne bo nič,« komentira Mikeln.

Mikeln ocenjuje, da njihov svet krajevne skupno-
sti dobro dela, posebno udeležba na sejah je v redu,
saj je bil doslej še vedno sklepčen. To pa ne pomeni,
da člani nimajo različnih mnenj. »Nasprotno, včasih
so ta mnenja celo zelo različna, a tudi to ne bi bilo
narobe, če ne bi bila pogosto odvisna od tega, iz ka-
terega kraja je posamezen član. Čeprav je svet seve-
da namenoma sestavljen tako, da so v njem zasto-
pani več ali manj vsi predeli krajevne skupnosti, bi
želel, da moji sodelavci v svetu ne bi pozabljali, da je

to vendarle in predvsem svet celotne KS. Naj bodo
problemi še tako veliki in interesi še tako različni,
nekdo v kraju pač mora reči, kaj je bolj potrebno
narediti in predvsem, kaj naj se naredi prej!«

Predsednik sveta kar večkrat med pogovorom
poudari, da si skoraj ne more več zamisliti uspešne-
ga delovanja in poslovanja krajevne skupnosti brez
pomoči bližnje TE Brestanica, ki podpira tako
akcije KS kot posamezna društva. 0 sodelovanju z
občino pravi, da ni nikoli dovolj dobro, a večjih težav
vendarle ni, opozarja pa na težave pri sprejemanju
najpomembnejšega dokumenta: »Celo amandmaje
dajemo v predpisanem roku, Cesar za nekatere,
predvsem ob sprejemanju letošnjega proračuna, ni-
kakor ne bi mogli reči. Glede sprejetih amandmajev
menimo, da bi morali veljati le za leto 2001, nikakor
pa ne za obdobje do 2004. Mi se držimo postopkov,
vsekakor pa je največja škoda, da se ruši težko vz-
postavljen in uveljavljen sistem odločanja. Po moje
je v tem primeru šlo za zmago navijaštva nad poš-
tenim načrtovanjem!« Na vprašanje o najnovejših
poskusih delitev občine pravi, da ga močno čudi,
zakaj je bilo do sedaj vse tiho, ko pa je sam 27. junija
lani sodeloval na sestanku na KS Krško, kjer so se s
predstavniki KS Krško, Gora, Veliki Podlog in
Leskovec pogovarjali o možnostih ustanovitve nove
občine, a od takrat naprej je bilo vse tiho.

Letošnji krajevni praznik bodo v Brestanici
praznovali v petek, 8. junija, z zdaj že tradicionalno
prireditvijo Brestanica poje, še prej pa se bodo zvrsti-
la športna tekmovanja in dnige prireditve v pocastitev
tega praznika. V zvezi s tem Mikeln še doda: »Res je
včasih predsednik sveta deležen marsičesa, tako da
se sam počutim kot nekakšen pljuvalnik za vse tegobe
in nezadovoljstva, ki tarejo posameznike. A k sreči so
tudi lepi trenutki, posebno ob praznikih, ko naša
društva sama poskrbijo za bogat in kvaliteten pro-
gram, predsednik pa največkrat ostane le še naloga,
da poskrbi za priložnostni govor. Ja, takrat je prijetno
biti predsednik!«

N.C
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Brestanica na zaoetku prejšnjega stoletja

B I ObžorniK

Krsko pristopila k izgradnji dodatnega
vodovodnega vira za potrebe mesta KrŠko in
ožje okolice, in sicer je od leta 1991 do leta
1993 bil zgrajen vodovodni sistem Rore s
globinskimi vrtinami, skupne kapacifete okrog
80 l/s. Celotna investicija je bila takrat vredna
okrog 4 milijone USD.

Iz vodovodnega sistema Rore se oskrbujejo
naselja Gunte, Cesta, Gora, Čretež in Golek.

Novozgrajeni sistem je omogočil reševanje
vodooskrbe na višje ležečih legah Narplja, Tr-
škegore, Rostoharjeve ulice, Leskovca - pose-j
bej predela Gmajna ler v vaseh v smeri Bre2g|H|
Senuš. ^ ^

Zaradi zadostnih količin pitne vode in naših I
prizadevanj, tudi v letu 2000 na območju '
Krškega ni bilo čutiti posledic suše. Vodovodni
sistem Rore omogoča zanesljivejšo vodooskrbo
mesta Krško in sosednjih naselij, s tem, da je ob
tem potrebna nenehna obnova in širitev
omrežja, pri čemer je bila realizirana obnova
vodovoda Sotelsko, obnova vodovoda skozi
mesto Krško, obnova vodovoda preko mosta
Čez Savo, na območju rondoja in ob Cesti 4. juli-
ja, izgradnja vodovoda na obmoqu nove indus-
trijske cone MDB, vodovod NEK-Spodnji Start
Grad, delna obnova visoke lege na Polšci in f t | S |
gi posegi. " ™

Poudarili bi tudi investieijska vlaganja na po-
dročju kanalizacije, in sicer, da je bila iz sred-
stev republiških taks za obremenjevanje voda v
celoti obnovljena kanalizacija od Hočevarjeve-
ga trga do začasnega izpusta v reko Savo, in sic-
er po Dalmatinovi ulici in CKŽ ob obvoznici. V ;
obnovo je bilo vloženo okrog 200 milijonov S M
V prenovo obstoječega kanalizacijskcpr
omrežja na območju Krškega se planira v
naslednjih petih letih vložiti med 500 in 600
milijonov SIT, v nove kanalizacijske kolektorje
in ČN Krško (brez ČN Vipap) pa bo iz občin-
skega proračuna, državnih in drugih virov
vloženo okrog 1.180 milijonov SIT. Predvideva
se pomoč iz mednarodnih skladov, ki pa je na-
menjena celotnemu območju spodnje Save in bi
veqe Število občin sämo še otežilo že tako
naporno dogovarjanje. Mm

Pretirano drobljenje občin praviloma tem^r
na napačnih predpostavkah vzvezi s financiran-
jem, obsegom pristojnosti novih občin ali pa so
pogojene s pomanjkanjem časa za analiziranje
različnih možnosti. V takšnih razmerah se Ijud-
je bolj opredeljujejo po čustvih, pripadnosti kra-
ju ali neki politični usmeritvi, glede na
(ne)zaupanje, ki ga gojijo do obstoječe politične
strukture, ne pa na podlagi realne analize raz-
vojnih možnosti. .

Kostak d.d. K&m
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Krsko se (jih) spominja ( 1 )

Prihodnje leto 2002 bo minilo 525 let, kar je današnje občinsko središče Krško
dobilo mestne pravice. Ob petstoletnici tega datuma je bila v Krškem velika prosla-
va, izšel pa je tudi zajeten zbornik z mnogimi prispevki. Cetrt stoletja pozneje smo
se v uredništvu Posavskega obzornika odlocili, da s serijo zanimivih prispevkov in
starih fotografij obeležimo to obletnico in hkrati zlasti mlajšim rodovom povemo kaj
zanimivega o kraju, v katerem živijo, delajo ali se učijo. Prispevke bomo pripravlja-
li v sodelovanju z domoznanskim oddelkom Valvasorjeve knjižnice.

MARTIN IN JOSIPINA

Jotipina bi Martin Hočmr» svojem dom.

JE DOBROTA SIROTA?
Kdorkbli se poglobi v preteklost Krškega, siej

ko prej naleti na ime Hočevar, Martina in josipino.
Pogosto slišimo za Hočevarjev mavzolej, za Hoče-
varjev spomenik, za solo, ki jo je zgradil Martin
Hočevar, za dobrotnico Josipino ... Kdo sta bila"
torej človeka, ki sta nasemu kraju pustila tolikšen
pečat, pa je bilo še pred desetletjem skoraj pre-
povedano govoriti o njima?

ROD
Martin izhaja iz Podloga pri Velikih Laščah, kjer

je bil njegov oče znani prekupčevalec s konji. V
letih 1836-1840 je bil skupaj z bratom Janezom v
službi pri Virantu v Ljubljani, prvemu zakupniku
užitninskega davka na tedanjem Kranjskem. Tega
posla sta se kasneje lotila samostojno. 32-letni
Martin se je 1842. leta poročil z 18-letno Josipino
Mulley in za središče svojega poslovanja izbral

Krško. Tudi žena je izhajala iz bogate družine v
Radovijici, saj so starši vodili gostilno, milarno, tr-
govino, tovarno za sukno in imeli še veliko posest-
vo, stari starši Globočnikovi pa so bili v Stražišču
pri Kranju znani izdelovalci sit in mrež iz žime.

V Krškem sta zakonca odprla gostilno in v letih
1846-1872 opravljala poštno službo. Martin se
je ukvarjal tudi z vinsko trgovino, prevzel zidarske
posle ob veliki regulaciji Save pred speljavo
železniške proge v posavske kraje, pozneje je s
svojim podjetjem gradil tudi železnico. 18 let sta
imela v najemu posestvo Stražo pri Čatežu, v avstr-
ijskem Gradcu sta služila s hotelom in sodelovala
še pri vrsti drugih poslov. Z vsem tern sta zelo
obogatela, ostala pa sta brez potomcev.

ŠOLSTVO
Verjetno je bil to glavni vzrok, da sta že kmalu

začela skrbeti za šolanje otrok v krajih, ki so jima
bili blizu. Josipina je v letih 1855-1875 vzdrževala
pri tedanji krški Ijudski šoli privatno dekliško šolo,
saj dekleta še niso imela pravice rednega šolanja,
pozneje pa aktivno podpirala vse krške sole. Kupi-
la je zemljišče za ljudsko solo na Vidmu (10. maja
1903 je bil položen temeljni kamen) in vseskozi
finančno pomagala pri gradnji (to je današnja OŠ
"Dr. M. Rostoharja"), revnim otrokom kupovala
obleko in šolske potrebščine, razvoj šolstva je
gmotno podpirala tudi v drugih krajih, npr. Radov-
Ijici (mesto ji je za to postavilo spomenik),

Škocjanu pri Turjaku itd. V oporoki je ogromno
vsoto namenila za štipendiranje nadarjenih otrok,
ki so obiskovali meščansko šolo v Krškem in tis-
tim, ki so nadaljevali šolanje na Obrtni šoli v Ljubl-
jani.

Poslopje meščanske sole (del je bil namenjen
tudi za ljudsko, to je osnovno solo) je v letih 1875-
1877 Krškemu zgradil njen mož (zdaj je tu tehnič-
na srednja sola) in ga s pripadajočimi zemljišči za
šolski vrt s posebno darilno listino izročil krškemu
šolskemu okraju. Zgradba je imela 34 prostorov
in skupaj s šolskim dvoriščem 1045 m2

uporabne površine. Za tedanje case je bila
izredno funkcionalna in moderna, slovesna otvor-
itev s predstavniki kranjskega in avstrijskega šol-
skega vodstva je bila 15. oktobra 1877. Njen ob-
stoj je zagotovil z dodatnimi 30.000 gld, v darilni
listini pa postavil pogoj, da morajo učenci pridobi-
ti tako izobrazbo, da bodo lahko nadaljevali šolan-
je na kateri koli srednji šoli z nemškim učnim jez-
ikom, meščanska pa naj bo nemški učni zavod, ki
bo mladino Krškega in okolice usmerjala v obrt,
trgovino in kmetijstvo.

DRUŽBENI VZPON
Vse večje bogastvo je zakonca Hočevar vodilo

tudi na vedno višjo prečko takratne družbene hier-
arhije, kjer so bili v vrhu fevdalci, to pa so bili pri J
nas zlasti Avstrijci in Nemci. Čeprav je bil Martin y/

ObžofniK El /
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preteklosti celo med ustanovitelji Slovenske mati-
ce (1864), sta po letu 1870 vse bolj plula v nem-
ške vode, njun dom v Krškem je postal zbirališče
kranjskih nemško usmerjenih politikov: A. A.
Auersperga (Anastasiusa Griina) iz leskovškega
Turna, s katerim je Hočevar tudi poslovno veliko
sodeloval, Dežmana, Schafferja, Schreya itd.

Naj ne ostane ob strani, da je bil M. Hočevarvrs-
to let predsednik krškega okrajnega šolskega sve-
ta, občinski svetovalec, načelnik imetja mesta Krš-
ko, poslanec nemške napredne stranke v
državnem zboru itd., pa tudi krški častni meščan,
... in nosilec reda železne krone HI. vrste (ti odlik-
ovanci so imeli pravico zaprositi za red "viteza",
vendar Hočevar tega ni storil, ker ni imel potom-
cev).

MECENA
Martin je Krškemu sezidal (daroval) tudi več

drugih poslopij: stavbo okraja (današnja občinska
zgradba - stari del), s katero je mestu zagotovil
sedež okrajnega glavarstva, stavbo županstva
(CKŽ 30), poslopje za uradniška stanovanja
(CKŽ 27), za mestne reveže je svojo Valvasorjevo
hišo spremenil v hiralnico (oskrbovališče za revne,
bolne in zapuščene).

Po moževi smrti je mecenstvo nadaljevala Josip-
ina. Zaslužna je za ustanovitev samostojne krške
župnije (1894, do tedaj je Krško sodilo v leskovš-
ko faro) s 3 podružnicami in samostanom (ki ga je
prav tako finančno podpirala), financirala je prezi-
davo cerkve sv. Janeza Evangelista pred povzdig-
nitvijo v župnijsko (Krško ji je lahko hvaležno pred-
vsem za znamenite Zajčeve plastike na fasadi),
1891. leta je zgradila novo pokopališko cerkev sv.
Križa (v parku), oskrbela nove oltarje v cerkvi sv.
Rozalije (1896), prispevala znatna sredstva za
gradnjo nove dekanijske cerkve sv. Ruperta na
Vidmu (posvečena 7.9.1897). 1899.1. je mestu
sezidala bolnišnico (zdaj dijaški dom oz. učilnice
srednje sole) in darovala zemljišče za bolnišnično
pokopališče (zdaj mestno pokopališče), krškim
gasilcem je zgradila prvi gasilski dom (1889, ni
več ohranjen) in vadbeni stolp (1898), dragoceno
stavbno posebnost mesta. Mecenstvo Hoče-
varjevih je segalo tudi v Kostanjevico na Krki, Novo
mesto, Mokronog, Ljubljano, Radovljico, Oraz
(Avstrija) itd.

Njun dom ima zdaj v uporabi Zdravstveni dom
Krško, gospodarska poslopja so spremenjena v
trgovsko-servisni kompleks (CKŽ 54, 52, Bo-
horičeva 8-10), ohranjen je le drobec njunega raz-
košnega parka (pri zdravstvenem domu). Oba sta
umrla v Krškem, svojemu možu je Josipina dala
zgraditi mavzolej v obliki osmerokotne novogotske
kapele iz belega kamna na starem mestnem poko-
pališču, v zdajšnjem mestnem parku. Tarn počiva-
ta zakonca, ki jima ni bilo usojeno nadaljevati rod,
skupaj. 1894. leta sta mesto in meščanska šola
Martinu postavila spomenik pred darovanim sol-
skim poslopjem, delo kiparjaJožefa Miillnerja, po
II. vojni pa so trg pred šolo poimenovali po njem.

Hofenufev mavzolej (pogted z luga).

0P0R0KA
čeprav sta ogromno razdelila že za življenja, pa

je Krško veliko dobilo tudi iz njune zapuščine. Do
2. vojne je deloval "Štipendijski sklad Martina in
Josefine Hočevar", Martin je precejšna denarna
sredstva namenil za ubožnico (30.000 gld) in
cerkve, Josipina pa poleg že omenjene donacije za
šolstvo, še za nabavo kirurških inštrumentov krški
bolnici (njena kirurška oprema je bila po ukinitvi I.
1946 prenesena v Novo mesto), 15.000 krön
"Otroško-varstvenemu društvu sodnega okraja
Krško", revežem Krškega 2.000 krön glavnice in
500 krön za razdelitev ob njenem pogrebu, 600
krön revežem Vidma, gasilskemu društvu Krško in

meščanski gardi po 1.000 krön, gasilcem Vidma
800 krön, župnijski cerkvi in podružnicam
20.000 krön (za orgle, za obnovitev cerkve na Tr-
ški gori...), še 25.000 krön za maše zanjo in moža
(v "bolnišnični kapeli", ki jo je prav tako zgradila,
danes je ni več), takratnemu krškemu župniku
Ivanu Renierju pa ves preostanek denarja po iz-
plačilu vseh legatov, ki naj ga uporabi v dobrodelne
namene, posebej pa še 15.000 krön za gradnjo
kapele na novem ppkopališču itd., itd.

Letos 17. aprila je minilo 115 let od Martinove,
16. marca pa 90 let od Josipinine smrti. Naj bo ta
malo daljši zapis spomin in obnovljena sied gen-
eraciji 2 1 . stoletja.

DOBRODELNI NAMENI
0 krških dobrotnikih bomo še pisali, tudi za vz-

podbudo bogatejšim občanom in podjetjem k pos-
nemanju. Danes imamo v občini nekaj izjemno
dragocenih objektov kulturne in stavbne dediščine
(npr. renesančna graščina v Leskovcu, kapela sv.
Duha v Krškem, Valvasorjeva hiša, brestaniški
grad Turn, posamezni kompleksi kmečke arhitek-
ture v vaseh, grajski in samostanski parki v Lesk-
ovcu, Brestanici itd.), ki naglo propadajo, saj so t.
im. družbena sredstva premajhna za restavriranje.
Ta dediščina bi lahko postala močno prepoznavna
in turistično privlačna dragocenost občine, kapi-
talno pa obrestovana naložba, kar dokazujejo
tovrstni obnovljeni objekti v posameznih sloven-
skih krajih in še bolj v tujini, kjer so njihovo vred-
nost odkrili že davno, danes pa se jim s trženjem
vloženo bogato vrača.

LA

Krško. Ponatis prepovedan

Vo8pr^ujetomptelaHoiw»il«*«t»b(t»l^feBoi»Bi*)taöelp«i^
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PAP..J AERO PAPIROTI
Tovarniška ulica 14 • 8270 Krško • tel.: 07 488 27 00 • fax: 07 488 27 40 • dornača prodaja: 07 488 27 41 • izvoz: 07 488 27 04
e-mail: aero.papiroti@sioi.net

Kolektiv Aero 'Papiroti do.o. Krsko
vošči občankam in obcanom

ob prazniku občine Krsko

IROLETE I

Ž A L U Z I J ^
^<vc OKNA

. .. I

TENDE ^• • •
RQLETARSTVO _ _ « ^ ^

t S i ? 07/3 930 930
19-maH: roletar8Wo.m«clle@«iol.net I
••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••a

_iTBD r i
ITEO Raka d.o.o., Vrh pri Površju 7,8274 Raka
Te.: 07/47 57180, fax: 47 57181
MS 1125656, DŠ 75197588, ŽR 51600-601-.25510

H lelnu in zimsko vzdrževanje cest
H asfaltiranje in tlakovanje dvorišč, cestišč,
• dovoznih poti
H postavitev robnikov, pralnih in travnih plošč
• izdelava škarp in ograj
H izkopi gradbenih jam, utrditev terena
H betoniranje temeljev in plošč itd.
H izgradnja vodovodov, elektrovodov in telefona
B druge gradbene storitve

Čestitamo ob prazniku!

ObzorniK E l
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PRVI POHOD BOHORSKE KONJENICE
Letos spomladi se je porodila zamisel o ustanovitvi konjenice pod

Bohorjem v Posavju. Na ustanovnem sestanku so se Ijubitelji konj

in rekreativnega jahanja strinjali s predlaganim imenom »BO-

HORSKA KONJ EN IC A«. Ves april so potekale priprave na njen

prvi pohod, ki so ga izvedli prvo nedeljo v mesecu maju, ko je bil

na Bohorju tradicionalni planinski praznik JEZIKOVA NEDELJA.

Majsko jutro se je sicer začelo z
manjšimi padavinami, kar pa ni pre-
motilo vnetih in druženjaželjnih ja-
hačev. Zbrali so se pri domačiji Albi-
naŽupanca v Dolenjem Leskovcu, ki
je stotnik Bohorske konjenice. Na
startu je bilo 16 pohodnikov pred-
vsem iz okolice Senovega in Brestan-
ice, medse pa so z veseljem sprejeli
dva gosta iz Oorjanske konjenice -
stotnika Milana Vodopivca in edino
predstavnico ženskega spola Moniko
Lekše. Kmalu po osmi uri si je
zastavonoša oprtal zastavo, stotnik
pa je po pozdravu dai povelje za start.
Ob glasnem ptičjem spevu so jahači
usmerili konje proti Košenem vrhu.
Spremljali so jih radovedni pogledi

mimo vozečih nedeljskih voznikov,
kar pa ni motilo dobrega razpolo-
ženja, saj so se tedaj tudi že razkadili
sivi oblaki.

Vesele jezdece je pot vodila čez vz-
petino Vrhe do prve vasi pod Bohor-
jem - Jablanco. Tarn so se že lahko iz-
kazali pred prvimi planinci, peš pot
namreč vodi na Bohor pav mimo tega
kraja. Bolj, ko se je konjenica vzpen-
jala, bolj se je dvigalo razpoloženje,
vmes pa so se zaskrbljeni pogledi
ozirali proti temnim oblakom, ki so že
zakrivali smrekove gozdove pod
vrhom domače gore. Konjenica je
pospešila mimohod pri planinski
koči, kjer je bilo zbrano lepo število
planincev, proti svojemu cilju -

Netopirju ali f-'edermausu, kakor
nekdaj zelo uporabno gozdarsko
bivališče, imenujejo domačini. Tarn
so najprej oskrbeli konje z žitom in
krmo, nato pa so konjeniki zajahali
lesene klopi in se še sami okrepčali.

Nedeljsko popoldne se je kmalu
prevesilo, ko so se dobro razpoloženi

jezdeci namenili v dplino. Žal pa je bil
povratek zelo moker. Že v nočnih
urah se je konjenica vrnila v dolino in
razšla. Ostale pa so želje, da postane
pohod Bohorske konjenice tradi-
cionalen na prvo nedeljo v maju.

Silva UršU

OB PRAZNIKU OBČINE KRŠKO, 7. JUNUU 2001,
1 VSEM OBČANOM ISKRENO ČESTITAMO !

KOSTAK,KOMUNALNO STAVBNO PODJETJE d.d.
LESKOVŠKA CESTA 2 a , 8 2 7 0 KRŠKO

"Hodil sem morda po najlepših krajih sveta,
po krajih, ki so po svoji legi, po svojem modrem nebu

in po svojih prečudovitih barvah
najlepši na Slovenskem."

Prežihov Voranc

B ] ObžorniK
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SIMON IN MAJA
PONOVNO ZMAGALA,
PRVA TUDI MATIC IN
NIVES

V soboto 19.05. 2001 je bil v Novem mestu
državni kvalifikacijski plesni turnir v standardnih
in latinsko ameriških plesih, katerega se je
udeležilo tudi devet naših plesnih parov. Prvič so

se tekmovanja udeležili tudi štirje pari našega
oddelka v Podčetrtku. Vsi so uspešno tekmovali in
na k'oncu dosegli naslednje rezultate: MLAJŠI Pl-
ONIRJI: Matic Fendre in Nives Seiekar 1. mesto v
ST in 4. mesto v LA plesih, Aleks Siuka in Karoli-
na Ježovnik 2. mesto v ST in 7. mesto v LA plesih,
David Romih in Valentina Romih 3. mesto v ST in
8. mesto v LA plesih.

PIONIRJIC: Simon Cerjak in Maja Omerzel 1.
mesto v ST in LA plesih, Matjaž Vrešak in Meri
Gobec 8 mesto v ST in 9. mesto v LA plesih, Uroš
Anderion in Rebeka Ježovnik 8. mesto v ST in ).
Mesto v LA plesih. PIONIRJI B: Dejan Baliban in
Zala Zorenč 3. mesto v ST in LA plesih., Tadej
Drakulič in Katarina Račič 4. mesto v ST in 6.
mesto v LA plesih

MLAJŠIMLADINCI: Luka Vodlan in Amadeja
Plevel 5. mesto v ST in 7. mesto v LA plesih

AMADEJA IN LUKA
ZMAGALA NA
MEDNARODNEM
0TR0ŠKEM PEVSKEM
FESTIVALU

V nedeljo, 20.05. 2001, je bil v Bihaču medn-
arodni otroški pevski festival svetovnih hitov. V
konkurenci do dvanajst let sta na tem tekmovanju
sodelovala plesno glasbeni show duet Amalu -
Amadeja Plevel in Luka Vodlan ter osvojila prvo
nagrado s skladbo New York, New York. V
konkurenci nad dvanajst let je tekmovala Katja
Mihelin, ki je na koncu osvojila peto mesto. Pred
razglasitvijo rezultatov je naš klub pripravil tudi
krajši show program v katerem so poleg omenjenih
tekmovalcev še sodelovali Simon Cerjak in Maja
Omerzel, Sanja Cerjak in Sebastijan Vodlan. Na
koncu sta Sanja Cerjak iz Novega Mesta in Unal-
din Keskinovič iz Bihača skupaj zapela znano
skladbo z naslovom Godinama. Mladi izvajalci so
navdušili polno dvorano v Bihaču in prejeli vabilo
za naslednje gostovanje, ki že postaja tradicional-
no.

ZAHVALA IZVAJALCEM
IN SPONZORJEM

Posavski plesni klub Lukec se iskreno zahval-
juje vsem, ki so omogočili plesnemu paru Luka
Vodlan in Amadeja Plevel udeležbo na svetovnem
prvenstvu aprila letošnjega leta v Angliji, kjer sta z
reprezentanco Slovenije osvojila odlično četrto
mesto. Predvsem se zahvaljujemo vsem izvajalcem
na promocijskem koncertu, ki so nastopali brez

honorarja: Slovenski Zvoki, Majda Arh, Anja Pin-
terič, Cili Patroi, Mačkoni, Miss Slovenije Maša
Merc, Miss Posavja Tina Urbančič, Ansambel
Franca Veglja, svetovni prvak na diatonično har-
monikojernej Kolar, Sanja Cerjak, Katja Mihelin
Gregor Grame, Lidija Polšakjože Kastelic-Kaste-
lo, Tadej Drakulič, Katarina Račič, Simon Cerjak,
Maja Omerzel, Dejan Baliban, Zala Zorenč, Seb-
stijan Vodlan, napovedovalka Doroteja in humor-
ista Fonza in Honza. Še posebna zahvala gre Tur-
ističnemu društvu Bizeljsko in njegovi predsednici
gospe Kunej Vesni in Gasilskemu društvu Bizeljs-
ko.

Plesalci, pevci in glasbeniki so navdušili števil-
no občinstvo, ki se je zbralo v Zadružnem domu
Bizeljsko. Rdeča nit celotne prireditve sta bila
seveda Amadeja in Luka, ki sta poleg svojega
znanja v plesu pokazala izredne kvalitete tudi v pet-
ju (Amadeja) in igranju na saksofon (Luka). Njuno
pot na svetovno prvenstvo so poleg njunega letne-
ga sponzorja Vulkanizerstvo Lukež Brežice in
njunih staršev še podprli: Elektro Štefanič
Brežice, Občina Brežice, Cvetličarna Colarič
Brežice, Cvetličarna Žičkar Brežice, Vipso Seno-
vo, Evrosad Krško, Elmont Krško, Menjalnica
Penezi Krško, Pzzerija Pajek Krško, Klet Prinela
Bizeljsko, Trgovina Ena A Leskovec pri Krškem,
Terme Olimia Podčetrtek, Pekarna Ajda Bizeljs-
ko, Zavarovalnica Triglav Krško, Evroprodukt
d.o.o. Globoko, Repnica Najger Bizeljsko, Trgov-
ina Škof Bizeljsko, Tehnični sistemi Bizeljsko in
Kovačič Ervin s.p. Bizeljsko.

Plavanje

MEDARODNI PLAVALNI NOTING
ILIRIJA 2001

Vsoboto, 5.5.2001, in nedeljo, 6.5.2001, je v Ljubljani potekal mednarodni plavalni miting Nirija
2001, ki obenem pomeni otvoritev letne plavalne sezone v Sloveniji. Nastopili so plavalci in plavalke iz
osmih držav v dveh kategorijah - absolutno in mladinska (fantje letnik 1985 in mlajši, punce letnik
1987 in mlajše). Iz domačega Celulozarja je na mitingu sodelovalo deset plavalcev in plavalk. V fi-
nalni, najboljši skupini sta nastopila v soboto plavalca Rok Kerin in janko Kovačič, ki sta dosegla
dvakrat peto mesto. Rok (400m prosto - 200m mešano) in Jaro 200m delfin. Zelo dober rezultat je
dosegla Sara Hojski, ki je v disciplini 100m delfin v mladinski konkurenci osvojila drugo mesto.

Rezultati: ABSOLUTNO: ROK KERIN: 400m prosto 5. mesto (4:19,60 - osebni rekord), 200m
mešano 5. mesto (2:20,15), JARO KOVAČIČ: 200m delfin 5. mesto (2:15,71 -osebni rekord),
NIKA JEVNIK: 100m delfin 9. mesto (1:11,82) - Nika je plavala v absolutni konkurenci. MLADIN-
SKA KATEGORIJA: SARA HOJSKI: 2. mesto - 100m delfin 1:13,27, 5. mesto - 200m delfin
2:48,98,7. mesto - 200m mešano 2:47,01. Plavala je z eno leto starejšimi. NINA ANDRIJAŠEVIČ:
7. mesto -100m prosto 1.06,38 - osebni rekord, 9. mesto - 400m prosto 5;02,36 - osebni rekord.
Plavala je z eno leto starejšimi. ROSTOHAR PETRA: 8. mesto - 100m delfin 1:15,90, 7. mesto -
200m delfin 2:49,33, MAJA MARUŠIČ: 7. mesto - 100m prsno 1:27,45,6. mesto - 200m prsno
3:09,60, SEMBER VEDRANA: 9. mesto - 200m delfin 2:56,11,. Za začetek plavalne sezone smo
lahko z doseženimi rezultati zelo zadovoljni. (Silvo Potočnik, trener)

Obzöfnik B3
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I Predstavljamo povezovalce
programa na Radiu Krško

SOTOŠEK
Dolgponedeljek... Dolgočasen torek...
Vmesna sreda... Pa četrtek... ČETRTEK?
Ja! In PETEK seveda!
Dneva, ko lahko slišite ludi mojo malenkost
na najboljši frekvenci 93,4!
Pa da bo Vaše poslušanje še bolj zanimivo, je
prav, da malce bolj spoznate tudi tole radijsko
klepetuljo...
Naj na samem začelku svoje predstavitve pou-
darim, da se nekako nisem vajena predstavl-
jati ljudem v tej obliki, se pravi, da nekaj
zapišem o sebi, ampak imam veliko raje način,
da me ljudje sami spoznajo, ko se iz oči v oči
pogovarjajo z menoj. Potem je predstava veli-
ko bolj realna. Pa še kritik se ne bojim! No, pa
začnimo...
Rojstnidan: 12.12.1979
Barva oči: zanimivo prelivajoče se zelena
Barva lasa: že dolgo ne več naravna - rada
preizkušam
Sola: trenutno študentka na Pedagoški fakul-
tetivMariboru
Priljubljen film: Jesenska pripoved
Priljubljena glasba: tista, ki se ujema z mojim
trenutnim razpoloženjem - zelo raznovrstna
Največja sreča: zdravje
Največja žalost: ko joče srce
Najsrečnejši dogodek: ko je mami povila na-
jmlajšo sestrico Simono
Ne maram: ponedeljkovih juter, nesladkane
kave in slabe volje pri ljudeh
Občudujem: svojo VELIKO MERO dobre vol-
je in iskrenost
Strah: zelo, zelo me je strah žžaabb in hi-
navskih ljudi!
Ambicije: obiskati največja evropska mesta
Česa bi se naj raje naučila: poslušanja tistih, ki
molčijo
Življenjsko prepričanje: Nikoli ne izgubi up-
anja, pa kakorkoli že ti teče življenje in ne
spreglej tistega, kar je resnično pomembno!
Kdaj me slišite: vsak četrtek in petek od 17.
do 19. ure
E-mail: vse svoje predloge, graje in pohvale

Prvi samostojni koncert
kvarteta Clarinova

V soboto, 28. aprila 2001, na Gradu Rajhen-
burg, smo lahko mnogoštevilni obiskovalci bili
deležni koncerta kvarteta klarinetov Clarinova.
To je bil sploh prvi samostojni koncert
kakršnekoli komorne skupine v zgodovini glas-
bene sole Krško . Pod mentorstvom učitelja
klarineta, prof.Roberta Pirca (člani kvarteta so
njegovi učenci: Matej Horvat, Jani Kaše in Jure
Umek) , so pripravili bogat in po obdobjih
raznolik program.Tako so dela obsegala od
Bacha pa do priredb jazzovskih skladb. Kot gost
je nastopil solist, Peter Gabrič (student AG za
glasbo v Ljubljani) in bivši učenec GŠ Krško.
Preseneča dejstvo, da delujejo eno leto in so z
vestnim delom ,kljub njihovi zasedenosti (vsi
so namreč še člani pihalnega orkestra Videm in
Simfoničnega orkestra GŠ Krško), pripravili
zahteven program. Komorni sestav odlikuje lep

zvok, čista intonacija, dovršena muzikalnost in
predvsem za tako kratek čas delovanja - izjemna
uigranost. Po končanem uvodnem delu koncerta
je navdušeno poslušalstvo zahtevalo še dva do-
datka.

Za uspešno izveden koncert velja zahvala tudi
vestnim sodelavcem Gradu Rajheflburg, pred-
vsem Janku Avsenaku, ki želijo razviti kulturni
utrip v tako primernih prostorih za komorne kon-
certe. Veljalo bi jim posvetiti več podpore, saj v
Krškem žal nimamo akustično primerne
dvorane, da sploh ne omenjam katastrofalne
akustike Kulturnega doma. Še veliko takšnih
koncertov si želi čedalje bolj glasbeno izobražena
publika v našem okolju.

Pnf.Drugo Gmdišek

Ob občinskem prazniku, 7. juniju,
želimo občankam in občanom občine

Krško ter našim poslovnim partnerjem,
da se jim izpolni vse tisto, kar si sami

najbolj želijo. Obenem se zahvaljujemo
za izkazano zaupanje v naše storitve

upravljanja, vzdrževanja ter ogrevanja
stanovanj in stanovanjskih hiš ter

drugih storitev dejavnosti na področju
nepremičnim.

Kolektiv STG RUDAR d.o.o.,
CKO 4. Senovo

TSk ObzorniK
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Konjeniški klub
Posavje Krško vabi v

nedeljo, 3.junija2001,
ob 15. uri

na hipodrom Brege, kjer
bo kasaška dirka za
pdkal Občine Krško.
Mladinado15. leta

starosti ima vstop prost.
Na sliki zgoraj: prizorišče nedeljske dirke na Bregah.

(foto: Miloš Kukovičič)

Nova Slovenija - Krščanska ljudska stranka -
Občinski odbor KRŠKO

»PROTI« uveljavitvi sprememb
zakona o postopkih umetne oploditve

Člani občinskega odbora Nove Slovenije Krš-
ko smo se soglasno odločili, da bomo na referen-
dumu glasovali »PROTI« uveljavitvi sprememb
zakona o postopkih umetne oploditve. Pre-
pričani smo, da sta za celovit otrokov razvoj tako
potrebna mati kot tudi oče. Zavedati se moramo,
da se v zgodovini človeštva nikoli ni pojavila
družbena inštitucija, ki bi uspešno konkurirala
družini. Dejstvo je, da skupnost moža in žene na-
jbolje poskrbi za celovit in uspešen razvoj njune-
ga potomstva. Žal tudi v družinah niso zagotovl-
jeni idealni pogoji za otrokove pravice in interese.
Vendar smo prepričani, da družina nudi boljše
pogoje za otrokov razvoj, kot pa samska ženska,
ki bo z umetno oploditvijo dobila'otroka. Sporna
zakonska določba ni podprta s strokovnimi argu-
menti, temveč je sprejeta zgolj zaradi politične
prevlade. Možnosti umetnega oplojevanja od-
ločno nasprotujejo najvidnejši predstavniki med-
icinske in pravne stroke ter tudi etična komisija.

Posämeznikom ne odrekamo pravice do svo-
bodne izbire življenjskega sloga, vendar morajo
odgovorno sprejemati posledice svojih odločitev.
Zenske, ki so si izbrale življenje brez partnerja,
se morajo zavedati, da z umetno oploditvijo ne
bodo mogle dobiti otroka. Možnost umetne

oploditve samske ženske je lahkd zgolj prva stop-
nja pri poseganju v vrednote, ki predstavljajo te-
melj zahodne ciyilizacije. Nič se ne bomo čudili,
če bo jedro vladajoče koalicije že v bližnji prihod-
nosti po hitrem postopku sprejelo zakone o gen-
etskih posegih na človeku, kloniranju, evtanaziji
in tako dalje. Takšnemu odločanju brez sodelo-
vanja širše javnosti nasprotujemo, ker bi se mor-
alo o takšnih vprašanjih v celoviti družbi opraviti
temeljita, strokovna in tehtna razprava, ki bi v
državi pripeljala do splošnega soglasja. Razpis
referenduma bo zagotovo prispeval tudi k boljši
informiranosti javnosti o navedenih problemati-
kah, kar bo povzročilo globljo osveščenost o teh
temeljnih človeških vprašanjih.

Pravico otroka do normalnega otroštva je po-
trebno postaviti pred pravico samske ženske od
materinstva brez partnerstva. Ker se čutimo
odgovorne tudi za še nerojene državljane in za
zagotovitev kolikor mogoče ugodnih psihološk-
ih, socialnih in materialnih pogojev za njihovo
rast in razvoj, bomo na referendumu glasovali
proti predlaganim spremembam zakona.

Občinski odbor N.Si
Krško

Spoštovani,
odhaja mesec maj, mesec mladosti, sonca,

svobode in lepote. A v hotelu Sremič bomo vse
to ohranili in ponesli tudi v mesec junij.

Pri tern nam bo v pomoč že prvi junijski večer,
zavit v tančico skrivnosti, ko bomo skupaj z

Agencijo Lukec v naših prostorih izbirali
posavsko lepotico, ki nas bo zastopala na izbo-

ru Miss Slovenije za Miss sveta.

V petek, I. junija 2001, od 20. ure dalje,
bodo v hotelu Sremič v Krškem

prijetne trenutke z Vami delili poleg kandi-
datk za najlepšo Posavko in aktualne Miss Slov-
enije Maše Merc še pevka Nuša Derenda in pe-
vec Miran Rudan, večkratna državna prvaka v

stepu Vesna Vučajnk in Sebastijan Vodlan,
mednarodni duet Sanja Cerjak in Unaldin Ke-

skinovič in plesno glasbeni duet AMALU.

Potem ko bomo izvedeli, katera dekleta bodo
zastopala našo regijo na polfinalnem tekmovan-

ju za Miss Slovenije in kateri izmed njih bo za
eno leto pripadel naslov najlepše v Posavju,

bo nastopil elegantni in vse bolj uveljavljeni duet
Platin iz Maribora, ki nam bo v plesnih ritmih

večer podaljšal vse do jutranjih ur...

S priredityjo bomo hkrati začeli letošnje
praznovanje občinskega praznika, ob katerem
želim občankam in občanom izraziti najboljše

želje za skupno in uspešno nadaljevanje razvoja
na vseh področjih.

Veselimo se snidenja z vami!
M-SremičKrško

Mojca Lovšin Dostal

Vaše cenjene rezervacije pričakujemo na tel.
07/49-22 110,4921 015.

ObžorniK E 3



ŠL 42, mil 2001 Qbvestila

Hervis, DM, Adessa in drugi v PC TA-BU Krško
Na občinski praznik se bodo odprla vrata novih

trgovin v PC TA-BU Krško: na ca. 1100 m2 bo
Hervis odprl trgovino s športnimi ariikli in artikli
za prosti čas, na 330 m2 pa bo drogerija DM-
drogerie markt. Uradno bo odprta tudi sicer že
delujoča in zelo dobro obiskana trgovina z oblačili
Adessa. Vrata v tem mesecu odpirata tudi
cvetličarna in urarstvo. Ob tej priložnosti bo
Hervis v Centru pripravil zabavne in športne pr-
ireditve in podelil denarni prispevek Mladinskemu
centru v Krškem. Tudi drugi trgovci v Centru bodo
ob občinskem prazniku pripravili posebne po-
nudbe.

V osrednjem objektu PC TA-BU Krško, veliko-
sti 13.000 m2, je trgovinsko-poslovni center, kjer
je sedaj 8.000 m2 urejenih površin namenjenih

trgovski dejavnosti, 1.000 m2 je pisarniških
prostorov, ostalo je namenjeno storitveni in
skladiščni dejavnosti.

Urejeno je zadostno število parkirišč (ca 500),
namenjenih obiskovalcem in uporabnikom centra
ter dostavi, kar pomeni najvišji tovrstni standard z
nadaljnjo možnostjo povečevanja.

Načrtovanje, projektiranje in v večji meri tudi iz-
vedbo del v Centru so opravila podjetja iz Posavja.

Družba TA-BU si pri trženju poslovnih prostor-
ov dosledno prizadeva, da bi center ponujal in zag-
otavljal čim širšo ponudbo raznovrstnega blaga in
storitev in tako pokrival potrebe posavske regije in
njenega zaledja, kakor tudi obmejnega hrvaškega
podroČja.Tojitudiuspeva. Danes so v Centru hip-
ermarket SPAR, trafika, trgovine s čevlji Euroshoe

in Lagea, z oblačili M Point-Benetton, Span Franc
s.p.- Naf Naf, Tomažin -California, z eletroniko
Conrad, z mobilnimi telefoni Janus Trade in Foto
Asja in z novo odprtimi trgovinami Hervis, Ades-
sa, DM-drogerie markt, cvetličarno, urarjem in
dvema kava baroma.

Trgovine v Centru obratujejo od ponedeljka do
petka tried 9.00 in 20.00 uro, ob sobotah pa med
8.00 in 17.00, hipermarket SPAR pa svojo trgovi--
no odpre že ob 8.00, odprt pa je tudi ob nedeljah
med 8.00 in 13.00.

Na razpolago sta še dva večja lokala po ca
500 m2, od tega eden za prodajo orodja, bele te-
hnike in zabavne elektronike in eden za obutev ter
nekaj manjših lokalov. V teku so dogovori za njihov
najem oz. prodajo. V Centru je predviden tudi ca.
200 m2 velik prostor za gostinsko dejavnost - ver-

jetno s hitro prehrano. Predvidena je tudi možnost
povečevanja centra, delno v tem objektu ali z do-
graditvijo novih hal na zemljišču, ki je v lasti družbe
TA-BU in obsega ca 55.000 m2. V centru je že
sedaj redno zaposlenih 85 ljudi.

Družba TA-BU pa se ne omejuje le na trgovski
del centra, ki je s sedanjo velikostjo dobra osnova
za še hitrejši razvoj trgovine in drugih dejavnosti;
njeni načrti so zastavljeni bistveno širše. Tako ima
že pridobljeno lokacijsko dovoljenje za izgradnjo
več etažnega poslovnega objekta na obstoječih
zakloniščih poleg parkirišč ob Cesti krških žrtev,
za trgovskim objektom pa so predvidene lokacije
za objekte, namenjene različnim dejavnostim.

Tudi v posavski regiji je čutiti nov razvojni zagon

in k temu nedvomno pripomore tudi razvoj trgo-
vine, ki vzpodbuja druge, zlasti storitvene dejav-
nosti. Tako lahko občani čim več svojih potreb
zadovoljijo v domačem kraju.

OBVESTILOOZAPORICESTE
V soboto, 9. junija 2001, bo od 10h do 12" na

ploščadi pred kulturnim domom v Krškem
osrednja prireditev občine Krško ob

občinskem prazniku in drugih obletnicah.
Obveščamo Vas, da bo ta dan popolna

zapora prometa od krožlšča do Cankarjeve
ulice. Promet bo urejen po Zdolski in

Cankarjevi ulici, interventno pa od krožišča
na avtobusno postajo.

Stanovalce, zaposlene in obiskovalce
prosimo, da svoja vozila ne parkirajo ob

Cesti 4. julija, pred pošto, pred hotelom, za
kulturnim domom in na pioščadi za

Ljubljansko banko.

Organizacijski odbor

Družba TA-BU se zahvaljuje
vsem, ki so kakorkoli pripomogli

pri nastajanju Poslovnega
centra. Ob občinskem prazniku
čestita vsem občanom Krškega

in jim želi obilo uspehov in
osebnega zadovoljstva.

TABU, d.o.o., Ljubljana

E l Ob/orniK
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Nova premoženjska zavarovanja

Obcankam in obcanom obcine Krsko

čestitamo ob občinskem prazniku

in se zahvaljujemo

za zaupanje!

Zavarovalnica Maribor d.d.

GSM: 041/ 769-SO^W ImfKmfF*

vsako nedeljo, od 8. do 13. ure - že deveto leto

^ ^ ^ ^ M » » P#SAVSKE

novice
orf fetxwtfa na Uernetu:

obzornik. com

f/TELSAT d.o.o.'W

Cn 20,9290 BttSTANICA, TEL (07) 49-73-500
E-mail: telsat@siol.net, http://www.telsat.si FAX. (07) 49-73-501

Prodaja, montaža, servis
GSM: 041/625-406

m VZAJEMNA
zdravstvena zavarovalnica, d.v.z.

VZAJEMNA POSLUJE V NOVIH PROSTORIH
Vzajemna zdravstvena zavarovalnica, d.v.z. Poslovna enota
Krško se je sredl aprlla preselila v nove poslovne prostore.

Posluje na Isti lokacijl (Bohorlčeva 9), vendar v drugem
nadstropju.

Oglasite se v Vzajemnl, še posebej če potujete v tujino (tudl
na Hrvaško!). Predstavill vam bodo zdravstveno zavarovanje

z mediclnsko asistenco v tujlni, ki ga morate imeti, če
želite, da boste v tujlni ustrezno zdravstveno zavarovanl.

Informacije 49-02-441.

Vzajemna zdravstvena zavarovalnica, d.v.z. Poslovna enota
Krško čestita vsem občankam in občanom ob prazniku

občlne Krško. jJm
HHHHKQIEEE9HHHH

PRODAM trisobno stanovanje, 80 m2, prvo nad-
stropje, z vsemi priključki in garažo v bloku, 20

m2, v Krškem na C. 4. julija.

Pokličite: 07/49 26 189 ali 041/ 266 416

Posftvski obzornik izdaja Kulturno druävo Obzorje v Krikem za območje občin Sevnica, Krško in Brežice. Posavski obzornik je vpisan v register javnih glasil pri Minis-
trstvu za kulturo RS pod zaporedno äevilko 1500, zdne 27. 11.1997, prva številka je izšla 15. decembra 1997. Glavni in odgovorni urednik: Silvester Mavsar. Za točnost
podatkov v infonnativnih prilogah odgovarjajo njihovi uredniki, v oglasih pa naročniki.

NASLOV: p.p. 288, 8270 Kriko. Uredništvo: Trg Matije Gubca 3. Krško. Tel.: 07 49 05 570. EI. poÄa: posavski.obzornik@siol.net. IZHAJANJE: Posavski obzornik
izhaja enkrat v mesecu, je brezplačen, naročite pa ga lahko na svoj naslov s poravnavo stroškov pošiljanja, ki znašajo za Posavski obzornik 1000,00 tolarjev/letno. ŽR pri
APP KrSko: 51600 - 678 -72359. OGLAŠEVANJE: Cena za 1 cm v stolpcu 2.000 tolarjev. V ceni ni zajet 19 odstotni DDV. Ostali pogoji oglasevanja so sestavni del cenika,
ki ga dobite v uredniävu. MAU OGLASI: do dvajset besed 1.000 tolarjev. Nenaroöene prispevke pošiljajte predvsem po elektronski poäi ali na disketi, zapisane v program-
skem jeziku Word. Lahko jih oddate tudi v nabiralnik pred urednikvom na Valvasorjevem nabrežju 5 v KrŠkem.

Grafičsa oriprava in prelom: Grafika Špes - Novo mesto. Tisk in vezava: Delo TČR Liubliana.
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Vrstne hlšc MARLES:

- bruto površlna 134,20 m2

* stanovanjska površlna 107,60 m2

- površina garaže 21,60 m2

Ponudba obsegax
KOMUNALNO OPREMLJENO ZEMLJIŠČE: funfcdonalno zemljlšče z izgrajeno
Infrastrukturo do objekta, vključno s prlkJJučkl (kanalizadja, vodovod, elektrika,
pllnovod, javna razsvetljava, CATV, telefon, finalna uredltev dovoznih potl, robnlki,

h kullr piošče okrog objekta in zatravitev).

I GRADBENA DELA: lxdelava temeljne AB plošče z Irvedbo kanallzadje, polaganje
I poclnkanega vaijanca v temelje in pasovne hidrolzoiacije pod zldovi ter zasut)e
f okrog objekta.

i MONTAŽNE ELEMENTE IN MONTAŽO: zunanjc stene sistema MARLES brez
I dekoratlvnega fasadnega ometa, vgrajena okna, vhodna in balkonska vrata iz
p proizvodnega programa MARLES, flnalno obdelana z lak lazuro, zastekljena z
I izoladjsklm steklom K-1,1 W/mz, z zunanjlml in notranjlmi okenskimi pollcaml
| (brez senčil), notranje stene brez notranjfh vrat in stopnlc stropno konstrukdjo in
| ostresje.

I KROVSKOKLEPARSKADELA:dobavalnpokiivanjestreheskrlttnoTEGOLA
| CANADESE - kJaslk, točkovnlmi lovild snega, Izvedba kleparskih del lz bakrene
?•• pločevine in instaladja strelovoda.

FASADERSKA DELA: izvedba končnega sloja fasade in oplesk vidnih lesenih delov.

GARAŽO: izdelava temeijne AB plošče, kanallzad)a, zunan)! zldovi - betonski blok
debellne 20 cm, vgrajeno okno in kovinska dvlžna vrata z vzmetjo, ostrešje,
pokrivanje strehe s TEGOLO CANADESE - klasik. kleparska dela iz bakrene
pločevlne (dve vrsti točkovnlh lovilcev snega), grobi in ftnl omet fasadnlh sten,
dvakratnl premaz fasade s fasadeksom, finalna obdelava zunanjih vidnih lesenih
deiov in garažnlh vrat

I INFORMATIVNI DNEV1:7.6. in 8.6. ter od 11.6. do 15.6.2001 med 10. in 17. un>
I na lokadJI: SpodnJI grie II, Kovln«rslu» uMc^ Krško. Telefon v času Informativnlh
I dnevov: 041/996 221 (ga. Anlca Artiček).
I '
1 V prlmeru sklenitve (pred)pogodbe o nakupu vrstne htše v času inrbrmativnih
1. dnevov, vam nudtmo 5% popusta pod pogoji investltorjau Dodatnth 2% popusta pa !
I vam nudlmo na vrednost, kl jo poravnate v roku sedmih dni po podplsu pogodbe. !I !

I Ponudba velja do 31.12.2001 ozlroma do prodaje objektov. ;

MARLES HIŠE MARIBOR d.o.o.
Llmbuškacesta2,2341 Llmbuš
Vodja projekta: ga. Anica Artlček
Telefon: 02/429-46-50, Telefax: 02/429-46-40
e-mail: anica.artlcek@marles-hlse.si
http^/www.maries-hlse.st/ _____
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^^L cestno podjetje
wWb novo mesto, d.d.

HKBE* iso 9001 ^^t^r
l « » n OHJ POM ^ ^

B posebna P°n^-.e d v o f |šč nuam- I

^ Posebna ponudba:
z nakupom kamna za zidanje iz
kamnoloma Sv. Ana - Vrhpeč lahko
uveljavite 4% popusta za nakup
betonov v Betonarni Livada
(bivša vojaška skladišča).
Možnost plačiia na obroke!

4* Prodaja betona
Po ugodnih cenah!
V sodobni betonarni izdelamo
beton po vaših željah

^ Trgovina
Livada (bivša vojaška skladišča)
Tel.: 07/33 21186 (g. Blažič)

Cenjene kupce obveščamo, da nudimo v
kamnolomu Sv. Ana Vrhpeč kakovosten
kamen za zidanje. Vaše želje posredujte na
tei: 07/33 21 723.

Cestno podjetje Novo mesto
Ljubljanska c. 47 - 8000 Novo mesto


